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W dniu 30 sierpnia 2022 r. w Sali Narad Urzędu Gminy Będzino odbyła się LXIII Sesja VIII kadencji 
Rady Gminy w Będzinie. Sesja została zwołana w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 559). Radni obradowali zgodnie z zaproponowanym 
przez Przewodniczącego Rady Gminy zawiadomieniem i porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 
gminy.  

Informacje na temat przeprowadzonych głosowań są dostępne online na portalu 
http://www.rada.bedzino.pl  

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:02 – 00:02:29 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie Pan Andrzej Nożykowski, który stwierdził, 
że na sesji z 15 obecnych jest 14 radnych, co stanowiło o prawomocności podejmowanych uchwał. 
Przewodniczący przywitał wszystkich obecnych. 

Obecni: 

• Tomasz Baczyński
• Joanna Banaszczak
• Sławomir Bryliński
• Barbara Grudzień
• Eugenia Imbiorowska
• Andrzej Jóźwiak
• Piotr Kołpacki
• Andrzej Krawiec
• Andrzej Nożykowski
• Grzegorz Sztulc
• Diana Kret
• Mariusz Gosławski
• Adam Gołębiewski
• Krystyna Najdzion

Nieobecni: 

• Lucyna Parol

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem: 
https://www.youtube.com/watch?v=CP2PTi5q12U 
oraz w Biurze Rady Gminy w Będzinie 

http://www.rada.bedzino.pl/
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Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:02:30 – 00:05:09 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Wolna trybuna. 
4. Przyjęcie protokołów: 

a) Protokół nr LVI/2022 z dn. 13.05.2022 r. 
b) Protokół nr LVII/2022 z dn. 26.05.2022 r. 

 
5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej; 
b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022; 
c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino 

na lata 2022-2034; 
d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025, za lat 
2020-2021; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Będzino na lata 2022-2025, z uwzględnieniem perspektywy na lata 2026-2029” 

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie zarządzenia poboru od osób fizycznych podatków: 
rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości 
wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Będzino; 

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
nauczyciela pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty 
pedagogicznego, doradcy zawodowego oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek 
przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze; 

 
6. Podsumowanie roku szkolnego. 
7. Stan przygotowań placówek oświatowych i wychowawczych do rozpoczęcia roku szkolnego 

2022/2023. 
8. Sprawozdanie z realizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na 

terenie Gminy Będzino” za rok 2021.  
9. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 
12. Zamknięcie obrad. 

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Wolna trybuna. 
4. Przyjęcie protokołów: 

a) Protokół nr LVI/2022 z dn. 13.05.2022 r. 
b) Protokół nr LVII/2022 z dn. 26.05.2022 r. 
 

5. Podjęcie uchwał: 
a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej; 
b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022; 
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c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino 
na lata 2022-2034; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025, za lat 
2020-2021; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Będzino na lata 2022-2025, z uwzględnieniem perspektywy na lata 2026-2029” 

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie zarządzenia poboru od osób fizycznych podatków: 
rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości 
wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Będzino; 

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
nauczyciela pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty 
pedagogicznego, doradcy zawodowego oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek 
przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze; 

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino; 
i) Projekt nr 9 – Uchwała w sprawie apelu o podjęcie prac legislacyjnych związanych ze 

zmianą przepisów ustawy o samorządzie gminnym w zakresie dopuszczalności zmiany 
granic jednostek samorządu terytorialnego. 

 
6. Podsumowanie roku szkolnego. 
7. Stan przygotowań placówek oświatowych i wychowawczych do rozpoczęcia roku szkolnego 

2022/2023. 
8. Sprawozdanie z realizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na 

terenie Gminy Będzino” za rok 2021.  
9. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 
12. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad: 

ZA: 14 radnych 
Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, 
Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Mariusz Gosławski, 
Krystyna Najdzion 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol 
 

Porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Wolna trybuna. 
 
~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:05:10 – 00:05:27 
 
Nie było osób chętnych do udziału w Wolnej Trybunie. 

 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:05:28 – 00:07:51 
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a) Protokół nr LVI/2022 z dn. 13 maja 2022 r.

Pani Radna Joanna Banaszczak zgłosiła uwagę co do błędu pisarskiego zawartego w protokole 
dotyczącego ilości obecnych radnych.  

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LVI/2022 z dn. 13 maja2022 r.: 
ZA: 14 radnych 
Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, 
Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, 
Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Mariusz Gosławski, Krystyna Najdzion 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol 

Protokół został przyjęty. 

b) Protokół nr LVII/2022 z dn. 26 maja 2022 r.

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LVII/2022 z dn. 26 maja 2022 r.: 
ZA: 14 radnych 
Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, 
Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, 
Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Mariusz Gosławski, Krystyna Najdzion 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol 

Protokół został przyjęty. 

Pkt. 5. Podjęcie uchwał (projekty uchwał dostępne w biurze Rady 
Gminy): 
~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:07:52 – 01:55:33 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej

Projekt przedstawiła Pani Marta Jasińska Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, głos
w sprawie uchwały zabrali radni: pan Tomasz Baczyński, pan Andrzej Jóźwiak, pani Eugenia
Imbiorowska. Po krótkiej dyskusji Przewodniczący zarządział głosowanie.

Głosowanie nad Projektem nr 1 - Uchwała w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej: 

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, 
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, Mariusz 
Gosławski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 1 radny 
Tomasz Baczyński 
NIEOBECNYCH: 1 radnych 
Lucyna Parol 

Uchwała została podjęta. 
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b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022;  

Uchwałę przedstawiła Pani Anetta Tomala-Gajec, Główny Księgowy. Pan radny Tomasz Baczyński 
wyraził aprobatę dla przejrzyście przedstawionej uchwały. Przewodnicząca Komisji Budżetowo – 
Finansowej pani Barbara Grudzień przedstawiła pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany budżecie Gminy Będzino na rok 2022: 

ZA:  14 radnych 
Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia 
Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, 
Mariusz Gosławski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol, 
 
Uchwała została podjęta. 

c) Projekt nr 3 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognoży Finansowej Gminy Będzino 
na lata 2022-2034; 

 
Uchwałę przedstawiła Pani Anetta Tomala-Gajec, Główny Księgowy. Pytania w sprawie podejmowanej 
uchwały miał Pan Przewodniczący Andrzej Nożykowski (ścieżka edukacyjna przy SP w Mścicach), głos 
zabrała pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino Pani Sylwia Halama. Przewodnicząca Komisji 
Budżetowo – Finansowej pani Barbara Grudzień przedstawiła pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 3 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-
2034: 

ZA:  14 radnych 
Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia 
Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski, 
Mariusz Gosławski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol, 
 
Uchwała została podjęta. 
 

d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 
Środowiska dla gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025, za 
lata 2020-2021; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Agnieszka Kwiatkowska, inspektor ds. ochrony 
środowiska, raport przedstawił Pan Paweł Czupryn przedstawiciel firmy „Eko-precyzja”, która 
sporządziła dokument. Głos w sprawie raportu zabrali radni, pan Andrzej Nożykowski, Tomasz 
Baczyński, Barbara Grudzień. Po dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 
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Głosowanie Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 
Środowiskadla Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025, za lata 2020-
2021: 

ZA:  12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, 
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Krystyna 
Najdzion, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 2 radnych 
Tomasz Baczyński, Adam Gołębiewski 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol, 
 
Uchwała została podjęta. 
 

e) Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla gminy 
Będzino na lata 2022-2025, z uwzględnieniem perspektywy na lata 2026-2029”; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Agnieszka Kwiatkowska, inspektor ds. ochrony 
środowiska, projekt przedstawił Pan Paweł Czupryn przedstawiciel firmy „Eko-precyzja”, która 
sporządziła program. Głos w sprawie raportu zabrali radni, pan Andrzej Nożykowski, Tomasz 
Baczyński, Barbara Grudzień. Po dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 
Środowiskadla Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025, za lata 2020-
2021: 

ZA:  12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, 
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Krystyna 
Najdzion, Sławomir Bryliński 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 2 radnych 
Tomasz Baczyński, Adam Gołębiewski 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol, 
 
Uchwała została podjęta. 

Przerwa 20 min. 

f) Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie zarządzenia poboru od osób fizycznych podatków: 
rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, określenia inkasentów 
orazwysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Będzino; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Sylwia Halama pełniąca funkcję Wójta gminy 
Będzino. Po dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. W głosowaniu nie bierze udziału Pani 
Radna Eugenia Imbiorowska z racji pełnienia funkcji Sołtysa Sołectwa Stoisław jest podana w wykazie 
inkasentów.  

Głosowanie Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie zarządzenia poboru od osób fizycznych podatków: 
rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości 
wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Będzino: 
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ZA:  13 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Andrzej Nożykowski, Piotr 
Kołpacki, Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński, 
TYomasz Baczyński, Adam Gołębiewski 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEODDANE: 1 radny 
Eugenia Imbiorowska 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol, 
 
Uchwała została podjęta. 

g) Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
zajęć nauczyciela pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty 
pedagogicznego, doradcy zawodowego oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek 
przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawił Pan Tomasz Wirkus, inspektor ds. oświaty, projekt jest 
efektem zmian zaistniałych w przepisach które reguluje karta nauczyciela. Głos zabrali radni: Barbara 
grudzień, Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński. Po dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
zajęć nauczyciela pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty 
pedagogicznego, doradcy zawodowego oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych 
pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze: 

ZA:  14 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, 
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Krystyna 
Najdzion, Sławomir Bryliński, Tomasz Baczyński, Adam Gołębiewski 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol, 
 
Uchwała została podjęta. 

h) Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Będzino; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Krystyna Najdzion, Przewodnicząca Komisji Skarg 
Wniosków i Petycji. Nie było żadnych uwag. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Będzino: 

ZA:  14 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, 
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Krystyna 
Najdzion, Sławomir Bryliński, Tomasz Baczyński, Adam Gołębiewski 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol, 
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Uchwała została podjęta. 

i) Projekt nr 9 - Uchwała w sprawie sprawie apelu o podjęcie prac legislacyjnych 
związanych ze zmianą przepisów ustawy o samorządzie gminnym w zakresie 
dopuszczalności zmiany granic jednostek samorządu terytorialnego; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawił Pan Przewodniczący Andrzej Nożykowski, jest to uchwała 
intencyjna Rady Gminy, celująca w zwrócenie uwagi na konieczność zmian jakie muszą zajść w 
ustawie o samorządzie gminnym w zakresie zmiany granic administracyjnych JST. 

Głosowanie Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie apelu o podjęcie prac legislacyjnych związanych ze 
zmianą przepisów ustawy o samorządzie gminnym w zakresie dopuszczalności zmiany granic 
jednostek samorządu terytorialnego: 

ZA:  14 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, 
Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Krystyna 
Najdzion, Sławomir Bryliński, Tomasz Baczyński, Adam Gołębiewski 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Lucyna Parol, 
 
Uchwała została podjęta. 

 

Pkt. 7. Podsumowanie roku szkolnego. 
 
~Czas rejestracji w nagraniu video: 01:55:34 – 02:08:46 
 
Obrady sesji opuścił Pan Radny Mariusz Gosławski. 
 
Informację podsumowującą rok szkolny 2021/2022 przedstawił Pan Tomasz Wirkus, inspektor ds. 
oświaty. Nie było pytań dot. tego punktu. 

Pkt. 8. Stan przygotowań placówek oświatowych i wychowawczych 
do rozpoczęcia roku szkolnego 2022/2023. 
 
~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:08:47 – 02:30:58 
 
 
Informację przedstawił Pan Tomasz Wirkus, inspektor ds. oświaty. Omówił zamierzenia, oraz zwrócił 
uwagę na potrzeby z jakimi mierzą się placówki z  terenu Gminy Będzino. Głos zabrali radni Andrzej 
Nożykowski, Joanna Banaszczak, Sławomir Bryliński, Tomasz Baczyński. Głos zabrała również Pani 
Sylwia Halama p. f. Wójta.  
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Pkt. 7. Sprawozdanie z realizacji „Programu usuwania azbestu i 
wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Będzino” za rok 
2021. 
 
~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:31:00 – 02:43:43 
 
Informację przedstawiła Pani Agnieszka Kwiatkowska, inspetkor ds. ochrony środowiska, 
przedstawiając porównalnie działalność programu w latach ubiegłych do roku 2021 oraz prognozę na 
kolejne lata. Głos zabrał Pan radny Adam Gołębiewski.  

 

Pkt. 9. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi 
na zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:43:44 – 02:57:43 

Informacja została przedstawiona osobiście przez Panią Sylwię Halamę pełniącą funkcję Wójta Gminy 
Będzino, od dnia 9 sierpnia 2022r. w wyniku powołania przez Prezesa Rady Ministrów po 
przeprowadzonym Referendum Gminnym, w którym odwołano Wójta Mariusza Jaroniewskiego.  
Treść wypowiedzi w transkrypscji. Głos zabrali radni: Andrzej Nożykowski, Barbara Grudzień. 

Pkt. 10. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:57:45 – 03:10:41 

Glos zabrał Pan radny Adam Gołębiewski, odnosząc się  do sytuacji przedsiębiorców w czasie 
przedłużających się awarii wodociągowych w okresie letnim. Pan Andrzej Jóźwiak, Pan Andrzej 
Krawiec, pani Joanna Banaszczak, Pani Barbara grudzień, Pani Eugenia Imbiorowska, Pan Sławomir 
Bryliński, Pan Grzegorz Sztulc, Pan Tomasz Baczyński oraz Pani Krystyna Najdzion, korzystając z 
obecności Pana Tomasza Szumaniaka, z-ca Kierownika Gminnego Zakładu Komunalnego poprosili o 
interwencję w kilku sprawach. Treść wypowiedzi w transkrypcji.  

Pkt. 11. Ustalenie tematów i terminów kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:10:42 – 03:12:27 

Kożystając z okazji po przedstawieniu pozycji przewidzianych w harmonogramie na następne obrady 
sesji Przewodniczących zaprosił mieszkańców na Dożynki Gminne, które odbędą się 3 września 2022r.  

Pkt. 12. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:18:28 – 03:12:30 
 

Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 
Andrzej Nożykowski 

 
Przygotowała: Magdalena Kustra 

Data przyjęcia protokołu: 
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R.0002.63.2022.MK 

Będzino dn. 23 sierpnia 2022 r. 

 
ZAWIADOMIENIE 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 559) 

zwołuję 
LXIII sesję VIII kadencji Rady Gminy w Będzinie 

na dzień 30 sierpnia 2022 r., o godz. 09:00. 

Miejscem obrad będzie sala narad Urzędu Gminy w Będzinie. 

 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Wolna trybuna. 
4. Przyjęcie protokołu: 

 
a)  Protokół nr LVI/2022 z dnia 13 maja 2022 r.  
b)  Protokół nr LVII/2022 z dnia 26 maja 2022 r. 

 
5. Podjęcie uchwał: 

 
a) Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej; 
b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022; 
c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na 

lata 2022-2034; 
d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Będzino na lata  2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025,za lata 
2020-2021; 

e) Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino 
na lata 2022-2025 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2026-2029”; 

f) Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie zarządzenia poboru od osób fizycznych podatków: rolnego, 
leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości 
wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Będzino; 

g) Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
nauczyciela pedagoga,  pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty 
pedagogicznego, doradcy zawodowego oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek 
przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze; 
 

mailto:rada@bedzino.pl
http://www.rada.bedzino.pl/


 
 
 
 
 
 
 

 

Rada Gminy w Będzinie 
76-037 Będzino 19, +48 94 3162 539 

rada@bedzino.pl | www.rada.bedzino.pl 

 

 

 

 

6. Podsumowanie roku szkolnego. 
7. Stan przygotowań placówek oświatowych i wychowawczych do rozpoczęcia roku szkolnego 

2022/2023. 
8. Sprawozdanie z realizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na 

terenie Gminy Będzino” za rok 2021 
9. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.  
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 
12. Zamknięcie obrad. 

Zgodnie z art. 25 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – pracodawca obowiązany jest zwolnić 
radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy. 

Projekty uchwał są dostępne pod adresem http://rada.bedzino.pl/kalendarz-posiedzen 

 

 

 

  
Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 

Andrzej Nożykowski 

 

mailto:rada@bedzino.pl
http://www.rada.bedzino.pl/
http://rada.bedzino.pl/kalendarz-posiedzen
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Sporządzono: 24-01-2023

Protokół z sesji

(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie
data posiedzenia: 30-08-2022

miejsce posiedzenia: Urzęd Gminy Będzino, Sala narad, 76-037 Będzino 19

Porządek obrad

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności1.
Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.2.
Wolna trybuna.3.
Przyjęcie protokołu.4.

Protokół nr LVI/2022 z dnia 13 maja 2022 r.A.
Protokół nr LVII/2022 z dnia 26 maja 2022 r.B.

Podjęcie uchwał.5.
Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej;A.
Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022;B.
Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy BędzinoC.
na lata 2022-2034;
Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu OchronyD.
Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025,za
lata 2020-2021;
Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla GminyE.
Będzino na lata 2022-2025 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2026-2029”;
Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie zarządzenia poboru od osób fizycznych podatków:F.
rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz
wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Będzino;
Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęćG.
nauczyciela pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty
pedagogicznego, doradcy zawodowego oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek
przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze;
Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy BędzinoH.
Projekt nr 9 - Uchwała w sprawie apelu o podjęcie prac legislacyjnych związanych zeI.
zmianą przepisów ustawy o samorządzie gminnym w zakresie dopuszczalności zmiany
granic jednostek samorządu terytorialnego

Podsumowanie roku szkolnego.6.
Stan przygotowań placówek oświatowych i wychowawczych do rozpoczęcia roku szkolnego7.
2022/2023.
Sprawozdanie z realizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na8.
terenie Gminy Będzino” za rok 2021
Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.9.
Wolne wnioski i zapytania.10.
Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.11.
Zamknięcie obrad.12.
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Wykaz głosowań

Przyjęcie porządku obrad1.
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara; Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr;
Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Protokół nr LVI/2022 z dnia 13 maja 2022 r.2.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara; Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr;
Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Protokół nr LVII/2022 z dnia 26 maja 2022 r.3.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara; Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr;
Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej;4.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 13 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Gosławski Mariusz;
Grudzień Barbara; Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret
Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Baczyński Tomasz;
Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022;5.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara; Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr;
Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na6.
lata 2022-2034

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara; Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr;
Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
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Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska7.
dla Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025,za lata 2020-2021

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 2 - Baczyński Tomasz; Gołębiewski Adam;
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino8.
na lata 2022-2025 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2026-2029”

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 - Baczyński Tomasz; Gołębiewski Adam;
Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie zarządzenia poboru od osób fizycznych podatków: rolnego,9.
leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości
wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Będzino

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 1 ), nieobecni: 1
ZA - 13 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret
Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć10.
nauczyciela pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty
pedagogicznego, doradcy zawodowego oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek
przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara; Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr;
Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino11.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara; Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr;
Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 9 - Uchwała w sprawie apelu o podjęcie prac legislacyjnych związanych ze zmianą12.
przepisów ustawy o samorządzie gminnym

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
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obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Gosławski Mariusz; Grudzień Barbara; Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr;
Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

Przebieg sesji

sporządził
Magdalena Kustra przewodniczący



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Otwieram obrady sześćdziesiątej trzeciej sesji.

Obrady, które mamy w sali konferencyjnej, Urzędu Gminy w pomniejszonej sali.

Zobaczymy jak te warunki to nam będą sprzyjać, czy będziemy musieli dokonać jakichś tutaj zmian, ale na tę

chwilę obrady są w sali zgodnie ze statutem obowiązujący w Radzie Gminy, w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy. Ja witam na dzisiejszej sesji radnych jest obecnych 14 radnych, stwierdzam jednocześnie 

prawomocność dzisiejszej sesji. Musimy chwilę odczekać, mamy akurat jakieś zdarzenie pewnie, które nam 

trochę zakłóca spokój. Nie mniej jednak, kontynuujemy witam na dzisiejszej sesji panią Sylwię Halamę, 

pełniącą obowiązki wójta gminy Będzino. Witam pana Sebastiana Owczarzaka, który pełni tutaj obsługę 

prawną naszej rady. Witam bardzo serdecznie sołtysów przybyłych na dzisiejszą sesję. Witam panią Jasińską

kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Pokazał się pan Szymaniak, ale go nie ma. Witam, tu jeszcze jest, a schował się za Frankiem. Witam pana 

Pawła Czupryna, tak dobrze bowiem, który tutaj będzie z firmy zewnętrznej, która opracowała cały program 

ochrony zwierząt czy środowiska. I tutaj no po prostu będzie przedstawiał na ten program, kiedy będzie mieli

ten punkt co jest. W pkt 2 porządek obrad wnioski do porządku obrad.

Tutaj proszę państwa wpłynęły na moje ręce 2 dodatkowe uchwały 1 uchwała dotycząca rozpatrzenia skargi, 

wniesiona przez komisję Skarg i wniosków.

Skargi na działalność wójta gminy Będzino. Druga uchwała w sprawie apelu o podjęcie prac legislacyjnych 

związanych ze zmianą przepisów u.s.g. w zakresie dopuszczalności zmiany granic jednostek samorządu 

terytorialnego jest to uchwała intencyjna, którą nam przesłało, przesłał przewodniczący Rady Gminy Słupsk, 

która też miała akurat problemy i niekorzystne dla tej gminy przejęcie terenów części gminy do miasta 

Słupsk. W związku z tym jest tutaj propozycja, aby taką uchwałę intencyjną podjąć, aby zmienić przepisy 

dotyczące właśnie tej kwestii, żeby to nie było. 

Żeby to było jasno zapisane, jeżeli chodzi o zgodność tych uchwał przejęcia tych terenów, jak również 

rekompensata z tego tytułu w przypadku, kiedy do takiej zmiany dojdzie. To są 2 uchwały. Ja bym 

proponował wprowadzić już tutaj do porządku obrad jako projekt nr 10 projekt numer jeden z 11. 

Przepraszam projekt g tu mamy ostatnie, czyli h i tak.

Proszę czy ktoś państwo ma jakieś uwagi czy propozycje do porządku obrad?



Jeśli nie ma to przegłosujemy. Proszę oddać głos to jest za przyjęciem proponowanego porządku, to z tymi 2 

dodatkowymi uchwałami.

Dziękuję głosowało 14 radych, 14 radnych za przyjęcie porządku. Stwierdzam, że porządek obrad został 

przyjęty.

Pkt 3 wolna trybuna. Proszę no widziałem, żeby ktoś się zgłosił do wolnej trybuny, ale jeszcze raz pytam z 

osób obecnych spoza rady.

Jeśli nie ma to ten punkt. 

Kończymy pkt 4 przyjęcie protokół mamy tutaj zaległe protokoły, pierwszy protokół pięćdziesiątej szóstej 

sesji 13 maja 2022. 

Proszek do państwa na jakieś uwagi do tego protokół proszę Pani Banaszczak.

Joanna Banaszczak (Radna) 

I mam uwagi, ponieważ nie zgadzają się ilość radnych w protokole 56 projekt uchwały nr 2 przeciw 1 radny 

wstrzymuje się 0 radnych nieobecnych 3 radnych wymienionych jest 2. I to się tak ciągnie w sumie do końca

i od razu już jestem przy głosie, to w protokole 57 jest podobnie tak także prosiłabym to poprawić. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Rzeczy ktoś jeszcze jakieś uwagi do tego protokół.

Jeśli nie nie ma to przegłosujemy to za przyjęciem protokołu z 56 sesji Rady Gminy. 

Dziękuję głosowało 14 radnych, 14 za przyjęciem protokołu, protokół został przyjęty. Protokół 57 z sesji z 

26 maja 2022 roku. Czy ktoś ma jakieś uwagi do protokółu? Rozumiem, że ten błąd w zapisie jest podobnie, 

jak poprzednio tu jak Pani Banaszczak, przedstawiła, to jest do poprawienia? Jeśli nie ma przegłosujemy, kto

jest za przyjęciem protokołu z 57 sesji. Proszę oddać głos.

Głosowało 14 radnych, 14 radnych za przyjęciem protokołu. Stwierdzam, że protokół został przyjęty.

Jesteśmy, w pkt 5 podjęcie uchwał jako pierwszy uchwałę mamy uchwałę w sprawie przyjęcia Oceny 

Zasobów Pomocy Społecznej. Proszę o zabranie głosu Panią, kierownik GOPS-u.

Nie wiem, może pani tu usiąść obok pani Tomali, krzesło może to tylko wziąć?

Marta Jasińska (Kierownik GOPS) 

Ponownie chciałabym przywitać witam panią, komisarz Sylwię Halamę, Pana Przewodniczącego szanowną 



Radę oraz gości, które, którzy tutaj też są na sali. Jeśli mogę sobie pozwolić, tylko chciałbym taką krótką 

informację, że dzisiaj wydajemy żywność, niestety tej żywności nie jest tak dużo, jak było zawsze 

dotychczas, są okrojone ilości jest to sytuacja od nas niezależna i podyktowana konfliktem zbrojnym na 

Ukrainie, wysoką inflacją. I prosimy tutaj jakby w tej kwestii o wyrozumiałość i pracownicy od godziny 

dziewiątej już wydają żywność do godziny czternastej będzie dzisiejszy wydawana i w dniu jutrzejszym 

podobnie.

Jeśli chodzi o Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej na wcześniejszej sesji, była omówiona. Myślę, że dość 

dość tutaj jakby mocno, brakowało kilku danych, więc wystąpiłem z wnioskiem o udostępnienie danych, aby

dane, które brakowało, aby były niespójne sprostować. I tutaj w związku z tymi danymi otrzymałam25 lipca 

br. następujące odpowiedzi te, które brakowało, że w Gminie Będzino w swoim zasobie po posiada 37 

mieszkań komunalnych i 10 lokali socjalnych i Urząd Gminy nie zarejestrował wniosków osób, które 

kwalifikowałoby się do listy oczekujących na lokal socjalny. Brak jest danych oczekujących na lokal 

komunalnych w ewidencji ludności, otrzymamy odpowiedź, że liczba mieszkańców w grupie od między 60, 

a 64 rokiem życia wynosiła następującą 333 kobiety 299 i mężczyzn, a ponadto zostało wysłane drogą e-

mailową zapytanie do Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej, możliwość edytowania tekstu tej całej 

oceny zasobów pomocy społecznej, ponieważ były tutaj uwagi zastrzeżenia, że mogłoby to w sposób inny to 

wyglądać. Jeśli chodzi o od czcionkę i format, nie jest to możliwość nie ma możliwości po wygenerowaniu 

oceny zasobów pomocy społecznej, żeby ją tutaj jakiś sposób już zmieniać. Stąd jest mój też by ten załącznik

do tej oceny zasobów pomocy społecznej. Tak pokrótce przypomnę, że w tamtym roku nasz ośrodek 

praktycznie miał ponad 14 000 000 do dyspozycji w tym roku będzie mniej do końca maja, mieliśmy obsługę

świadczeń wychowawczych, to nam odeszło poszło pod ZUS. W tym roku dodatkowo mamy dodatek 

osłonowy. Mamy też tutaj prowadzimy współpracę, pracujemy na rzecz pomocy osób z Ukrainy dożywianie 

i wszelkie zasiłki, które idą na ten cel. Jeśli chodzi o prognozy tak naprawdę prognozy na następny rok sami 

nie wiemy jest tak jak wróżenie z fusów, ponieważ sami widzimy, że w tym roku mamy dodatek węglowy, 

który obsługuje urząd gmina. Tak naprawdę też nie wiemy, co zaraz przyniesie nam nasz nasz rząd w ramach

dodatkowych jakby zadań zleconych. To, co mogę powiedzieć, to co jest dobre jest widoczna, a 

zmniejszająca się ilość osób korzysta z pomocy społecznej, ale, toteż nie jest także, jest mniej pracy dla nas, 

ponieważ w tamtym roku poprzednim jeszcze 2020 było powyżej np. 200 osób korzystających z pomocy 

społecznej, a mieliśmy 4 pracowników socjalnych. Ogólnie na osobę ewentualnie ponad 2000 osób 

mieszkańców na osobę, ale nie może być to ilość przytłaczająca tych środowisk osób korzystających z 

pomocy społecznej społecznej. Oczywiście nie mówię tutaj o zasiłkach rodzinnych świadczeniach, 



pielęgnacyjnych, tak mówi stricte, jeśli chodzi o odniesieniu do pracowników socjalnych. Tam było 190 

parę. osób na rozwój pracy socjalnej na aktywizację podopiecznych, ponieważ pomoc społeczna powinna 

być czymś przejściowym, nie powinna być instytucją, która utrzymuje dane osoby. Jesteśmy wsparciem. My 

jesteśmy elementem, który docelowo powinien być przejściowy w ramach usamodzielnienia się danej osoby.

Oczywiście są sytuacje, w których dana osoba się nie usamodzielni, jak osoby, które są kierowane do DPS-

ów, czy przy usługach opiekuńczych. Wszystkie nasze działania zmierzają do tego, aby to działać na rzeczy 

na poprawę funkcjonowania naszych rodzin w różnoraki, jakby tutaj aspekcie naszej strony w następnym 

roku na pewno nasz budżet myślę, że będzie mniejszy około 8-9 mln, chyba, że dojdą nam kolejne zadania 

zlecone, tego też jest w stanie przewidzieć. Natomiast na chwilę obecną no odeszło nam te świadczenia 

rodzinne, świadczenia wychowawcze. Zobaczymy, w którą stronę, jakby tutaj pójdzie w następnym w 

tamtym roku to, co mogę powiedzieć po prostu spadło nam liczba osób korzystająca z pomocy społecznej. 

Czy mają tu Państwo może też zapytania tutaj, bo to jest szerzej wiadomo było już opowiadane na 

poprzednich sesjach, ale może sobie jakieś zapytania względem tutaj tej Oceny Zasobów Pomocy 

Społecznej.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę Państwa ja tutaj tylko dodam, że nie kazałem drukować ponownie tego całego pliku dokumentów, w 

związku z tym, że, że mieliśmy na poprzedniej sesji, oraz chodziło tylko uzupełnienie tych danych 

brakujących bądź błędy, które tam były w związku z tym opisu państwo też otrzymaliście drogą 

elektroniczną. Od pani kierownik dotyczące dodatkowych tych wpisów, które były do uzupełnienia. Proszę 

to jest jakieś zapytania dotyczące tej uchwały.

Proszę Pan Baczyński.

Tomasz Baczyński (Radny) 

Otóż pani kierownik, osoby korzystające z pomocy społecznej 2021 roku i w 2020 roku, czym jest 

podyktowane to, że tych osób w tym roku jest o wiele mniej. Czy oni umarłych? Czy?

Czy po prostu w nie wiem dają sobię lepiej radę, czy postawiliście się wypracowaliście także się 

usamodzielniło, dziękuję?

Marta Jasińska (Kierownik GOPS) 

Przede wszystkim są weryfikowane sytuacje danych osób. Podejmujemy wszelkie działania aktywizacyjne, 

pomagamy w poszukiwaniu pracy albo takich możliwości, żeby osoby faktycznie się usamodzielniły, więc 



każdy do każdej sytuacji podchodzimy bardzo w sposób bardzo indywidualne, pomagamy też np. złożyć 

wniosek na orzeczenie o stopniu niepełnosprawności albo do ZUS-u skompletować dokumenty w celu 

uzyskania renty, emerytury, więc też podyktowane ciężką pracą, tak naprawdę pracowników socjalnych, 

asystenta rodziny i osób, które pracują na pomocy społecznej, a po drugie, też, jakby jest więcej myślę, że na 

rynku pracy pracy, w której osoby mogą skorzystać ludzie chętniej podejmują pracę przez nas są też 

motywowani do tego, żeby jak najbardziej w ramach własnych zasobów usamodzielnić się. Dziękuje.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę pan Baczyński jeszcze. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż pan kierownik powiedziała pani dużo, ale nie odpowiedział na pytanie, wie pani, co się stało 

z tymi osobami, które już nie korzystają a korzystały z usług pomocy społecznej. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę.

Marta Jasińska (Kierownik GOPS) 

Proszę o powiedziałam, usamodzielniły się podjął zatrudnienie, wyszło z tego systemu pomocy społecznej, 

dlatego że pomoc społeczna jest czymś przejściowym, nie powinno być czymś docelowym i sposobem na 

utrzymanie się. To często osoby, które znalazł zatrudnienia, które nabyły prawo do emerytury, do renty ZUS-

u z KRUS-u bądź się przeprowadziły zmienił swoje miejsce zamieszkania. Stąd po prostu jest to zmiana. 

Dziękuje.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, czy ktoś jeszcze państwa na zapytanie? 

Jóźwiak Andrzej (Radny) 

Pani kierownik, ma takie pytanie opowiada pani tutaj, że macie tyle pracy tyle zajęć. Czy pomagacie tym 

ludziom, a ile w ogóle pracowników jest w tej chwili w GOPS-ie? Bo 1 sierpnia były 2 osoby tylko, 

dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, pani Kierownik.



Marta Jasińska (Kierownik GOPS) 

Tak naprawdę pana pytanie trochę nie temat dotyczący osoby z raczej tej całej tej uchwały. Natomiast 

oczywiście odpowiem tak w dniu dzisiejszym 6 osób jest.

W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej z budynku, mówi nie mówią opiekunką, nie mówi o dziennym 

domu, nie mogę mieszkaniu chronionym.

Natomiast, że było 3 osoby było, dlatego że pani księgowa była od dziś od godziny dziesiątej ja byłam na 

wolnym i pracownicy niektórzy wzięli sobie wnioski urlopowe na żądania.

Mają prawo do tego skorzystać.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję. Proszę pani Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Czy mamy na tę chwilę braki kadrowe? 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS) 

Na chwilę obecną od września przychodzi do nas księgowa i brakuje nam tak naprawdę 1 pracownika 

socjalnego na etat, z 4 pracowników.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję, proszę już jakieś pytania? 

Jeśli niema to przystąpimy do głosowania.

Nad uchwałą w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej. 

Dziękuję głosowało 14 radnych, 13 osób za podjęcie uchwały przy 1 głosie wstrzymującym, stwierdzam, że 

uchwała została podjęta. 

Marta Jasińska (Kierownik GOPS) 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję. 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie zmiany w budżecie gminy Będzino na rok 2022. Witam tutaj panią Anetę 



Tomalę, ale która nam przedstawi, to to uchwały zarekomenduje. Proszę bardzo, oddaję głos.

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino) 

Dziękuję, Panie Przewodniczący, wysoka Rado, chciałabym zaprezentować projekt uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy Będzino na 2022 rok. Gdzie w § 1 zwiększa się dochody budżetu gminy Będzino na 

2022 rok o kwotę 659 673, 68 zł, zgodnie z załącznikiem numer jeden z § 2 zwiększa się wydatki budżetu 

gminy. Będzino na 2022 roku o kwotę 659 673 i 68 gr zgodnie z załącznikiem nr 2 w paragrafie nr 3 

dokonuje się przeniesienia wydatku budżetu gminy Będzino na 2022 roku w ramach działów i pomiędzy 

działami klasyfikacji budżetowej zgodnie z załącznikiem nr 2. W § 4 po dokonanych zmianach budżet gminy

Będzino na 2022 rok zamyka się następującymi kwotami po stronie dochodów kwotą 51 017 963 zł i 74 gr, a

w tym dochody bieżące wynoszą 47 245 593 zł 14 gr, a dochody majątkowe 3 772 370 zł 60 gr. Plan 

Finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami w kwocie 

9 199 017 zł i 26 gr po stronie wydatków kwotą 58 644 048 zł 54 gr w tym wydatki bieżące 47 203 607 zł i 

84 gr wydatki majątkowe 11 440 440 zł 70 gr. Plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych ustawami i 9 199 017 zł i 26 gr deficyt w kwocie 7 626 084zł i 80 gr, który zostanie 

pokryty przychodami pochodzącymi ze emisji papierów wartościowych obligacji w kwocie 6 143 518 zł 

10 gr oraz niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z 

rozliczenia dochodów wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonania 

budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 1 482 566 zł 70 gr. § 5 w wykonaniu uchwały 

powierza się wójtowi gminy Będzino. § 6 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia podlega ogłoszeniu w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego.

Pozwolę sobie przedstawić krótkie uzasadnienie.

Wójt gminy Będzino przedkłada znaczeniu projektu, uchwały wprowadzającej następujące zmiany w 

budżecie gminy Będzino na 2022 rok. Dokonuje się zwiększenia ogółem planu dochodów w kwocie 659 

673 zł 68 gr zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały polegające na urealnieniu oraz wprowadzeniu

do planu dochodów w 2022 roku otrzymanych środków wynikających z wpływu zwrotu refundacji kosztów 

PSZOK 53 572 zł. 39 gr, otrzymania środków z ZUS na świadczenie dla rodzin 21 025 zł, wpływ części 

subwencji oświatowej dotacji na wyposażenie szkół podręczniki, materiały edukacyjne szkół. Zwrot części 

wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego dokonuje się zwiększenia ogółem planu wydatków o 

kwotę 659 673 i 68 gr zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały polegające na urealnieniu 

planowanych wydatków w 2022 roku oraz zmian dokonanych na podstawie otrzymanych środków na 



realizację zadań. Zmian po stronie wydatków bieżących dokonano w związku z dział 010 rolnictwo i 

łowiectwo 12 000 zł. To jest przesunięcie środków na zakup usług pozostałych, dział 400 wytwarzanie 

zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz wodę 10 585 i 96 gr przesunięcie środków z rozbudowy sieci 

wodociągowej w miejscowości Miłogoszcz na zakończenie zadania inwestycji, budowa PSZOK.

Dział 700 gospodarka mieszkaniowa 40 000 zł środki na wykonanie remontu dachu na budynku 

komunalnym w miejscowości Dobiesławiec, wykonanie operatów szacunkowych określających wartości 

nieruchomości w celu ich sprzedaży okresową kontrolę budynków placów zabaw i boisk na terenie gminy 

Będzino. Dział 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 1200 zł w tej zabezpieczenie 

środków na zakup materiałów wyposażenia. Dział 757 obsługa długu publicznego 50 732 zł 4 gr, dział 801 

oświata i wychowanie 414 182 zł to jest zabezpieczenie środków na zapewnienie dowozu dzieci do szkół, 

odpłatności za przedszkola, zakupu podręczników dla dzieci gazu energii elektrycznej oraz oleju opałowego. 

Dział 852 pomoc społeczna 2800. To są środki na usuwanie klęsk żywiołowych, dział 854 edukacyjna opieka

wychowawcza 400 zł.

To są środki na stypendia i zasiłki szkolne dla uczniów z Ukrainy. Dział 855 rodzina 11 725 zł środki na 

kartę dużej rodziny oraz zakup żywności w żłobku. Dział 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

od 100 968 zł 86 gr jest przeniesienie środków pomiędzy działami na podstawie złożonych wniosków oraz 

zabezpieczenie środków na zadanie inwestycyjne. Dział 921 kultura i ochrona Dziedzictwa Narodowego 6 

500 zł zabezpieczenie środków na zakup materiałów wyposażenia oraz usług telekomunikacyjnych. Dział 

926 kultura fizyczna 9 751i 74 gr Fundusz Sołecki Będzino przesunięcie środków na podstawie wniosku.

Wydatki inwestycyjne w pkt 1 rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Miłogoszcz, zmniejsza się o 

10 585 i 56 zł. W punkcie 2 środki na realizację inwestycji wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną 

PSZOK 121 421 zł. Wójt Gminy Będzino przedłożony projekt uchwały uważa, że uzasadnione i wnosi o 

podjęcie na sesji.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, czy ktoś z państwa radnych ma pytania dotyczące te uchwały? 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja nie mam pytania, tylko chciałbym się zachować uczciwie, bo jest to pierwszy taki projekt zmiany w 

sprawy zmiany budżetu, który jest naprawdę przejrzyście szczegółowo przedstawiony właściwym opisem 

dziękuję.



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję.

Jeśli nie ma więcej pytań. To bardzo proszę Przewodniczącą Komisji Budżetowej, która miała okazję się dziś 

spotkać, by wydać opinię w sprawie tej uchwały. 

Barbara Grudzień (Radna)

Dziękuję bardzo, Komisja Budżetowa spotkała się w dniu dzisiejszym pełnym składzie i wnioskuje o 

przyjęcie z zaprezentowanych zmian do budżetu.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę przystępujemy do głosowania. 

Dziękuję głosowało 14 radnych, 14 radnych za przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Przechodzimy do uchwały kolejnej sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na lata 2022-

2034 ponownie oddaje głos pani Anecie Tomali.

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino) 

Przedstawię Państwu projekt w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na lata 

2022-2034. Uchwala się Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Będzino na lata 2022-2034 zgodnie z 

załącznikiem nr 1 niniejszej uchwały. W paragrafie 2 uchwala się wykaz Wieloletnich Przedsięwzięć Gminy 

Będzino obejmujących limity wydatku w poszczególnych latach oraz limity zobowiązań z nimi związane 

zgodnie z załącznikiem nr 2 niniejszej uchwały. Paragraf nr 3 uchwala się objaśnienia wartości przyjętych w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej, o której mowa w paragrafie nr 1 zgodnie z załącznikiem nr 3 do niższej 

uchwały. W paragrafie nr 4 wykonanie uchwały powierza się wójtowi gminy Będzino, paragraf nr 5 uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty.

Objaśnienia wartości przyjętych Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na lata 2022-2034, 

niniejsza uchwała stanowi uaktualnienie Wieloletniej Prognozy Finansowej do potrzeb budżetu Gminy 

Będzino większe dochody ogółem kwotę 2 059 650 zł. 48 gr w tym dochody bieżące 1 948 815 zł 84 gr da 

radę majątkowe 110 834 i 64 gr. Zwiększono wydatki ogółem kwotę 2 059 650 48 gr w tym z tytułu 

wydatków bieżących 1 948 815 zł. 84 gr. Natomiast wydatków majątkowych 110 834 i 64 gr przychody 

pozostają bez zmian wartość końcowa 9 281 084 zł 80 gr. Rozchody również pozostają bez zmian wartość 

końcowa 1 655 000 zł.



Dochody bieżące przed zmianą, czyli 13 maja 2022 roku kształtowały się na poziomie 45 296 777 zł 30 gr, 

zmiana czyli uaktualnienie od 13 maja dnia dziś tego to 1 948 815 i 84 gr dochody bieżące po zmianie 47 

245 593 zł 14 gr. Dotacja i środki przeznaczone na cele bieżące, na dzień 13 maja 9 526 051 zł. 69 gr, 

zmiana 490 975zł i 46gr, po zmianie 10 017 027 zł 15 gr.

Dochody majątkowe na dzień 13 maja 3 661 535 zł 96 gr zmiana 110 834 zł i 64 gr, po zmianie 3 772 370 zł 

i 60 gr.

Wydatki wydatki bieżące na dzień 13 maja kształtowały się na poziomie 45 254 792 złote, zmiana 1 948 815,

84 zł i na dzień dzisiejszy, kształtując się na poziomie 47 203 607 zł i 84 gr, wynagrodzenia składniki od 

nich naliczone to 20 203 343 zł i 99 gr zmiana to 205 280 zł i 22 gr, po zmianie 20 408 624 zł i 21 gr. 

Wydatki na obsługę długu na dzień 13 maja 440 000 zł zmiana 50 732 zł 4 gr i po zmianie 490 732 zł 4 gr 

wydatki majątkowe 11 329 606 zł 6 gr zmiana to 110 834zł i 64 gr po zmianie 11 440 440 zł 70 gr proszę 

wynik to deficyt 7 626 084zł 80 gr nie uległ zmianie. Gmina Będzino informuję, że wykazane zobowiązania 

finansowe WPF na lata 2022-2034 nie zawierają niestandardowych instrumentów finansowych jest 

zobowiązań, które wywołują skutki ekonomiczne podobne do skutków wynikających z papierów 

wartościowych opiewających na wierzytelności pieniężne, umów kredytów pożyczek oraz przyjętych 

depozytów, jednocześnie oświadcza, ze Gmina Będzino nie korzystała i nie korzysta z niestandardowych 

instrumentów finansowych, zaciągając zobowiązania. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę o pytania dotyczące wieloletniej prognozy finansowej.

Ja miałbym pytanie do pani wójt dotyczące, ścieżki morskiej ścieżki edukacyjnej przy szkole w Mścicach, z 

której poprzednik zrezygnował, o możliwość niejako reaktywacji tego tego wniosku tego programu, żeby to 

zadanie wykonać.

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 

Witam Państwa serdecznie po raz kolejny, rzeczywiście zadanie zostało zawieszone podejmuje czynności, 

aby je ponownie wznowić, aby było prowadzone.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuje, proszę Pani Barbara Grudzień. 



Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Bardzo, jako radna rozumiem.

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziś jako radna.

Chciałabym też zapytać się o drogę w Tymieniu oczywiście tradycyjnie chciałabym uzyskać informacje, jak 

ewentualnie jest planowana praca nad nad tą drogą w Tymieniu, na które dostaliśmy jakieś dofinansowanie.

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 

Na chwilę obecną tak jak Państwo założyliście, inwestycja została wprowadzona do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej z realizacją w roku 2023. Umożliwi to przygotowanie przetargu na realizację inwestycji. Na 

obecną chwilę przygotowuje zaktualizowane kosztorysy inwestorskie, bowiem od czasu, kiedy ta inwestycja 

została zaprojektowana to sytuacja na rynku uległą zmianie też ogłosić przetarg musimy zaktualizować 

kosztorys. Zadanie będzie realizowane w przyszłym roku.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę jeszcze raz pani Barbara Grudzień.

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję, czy ewentualnie, jeżeli ktoś zauważył na obecną chwilę, jeżeli tam coś nie do końca się zgadza w 

kosztorysie? Czy jeszcze jest jakaś szansa, by te uwagi zgłosić, żeby to poprawić w projekcie. Przepraszam 

jest taka możliwość, ponieważ już miałam zgłoszone takie takie informacje. Stąd moje pytanie.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę pani wójt.

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 

Dziękuję, jeżeli są jakieś uwagi, jak najbardziej należy je zgłaszać, ponieważ pan jak to było projektowane 

do około 2 lata temu uległ zmianie dnia dzisiejszego w realizacji.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, czy ktoś jeszcze ma takie zapytania dotyczące uchwały? 



Jeśli nie, to, proszę bardzo, Przewodnicząca Komisji Budżetowej panią Barbarę Grudzień o opinię.

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo, tak jak przy omawianiu projektu zmian w projekcie budżetu, w dniu dzisiejszym 

rozmawialiśmy na temat zmian WPF-ie, w składzie pełnym trzyosobowym, wnioskujemy o przyjęcie tej 

uchwały, dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę państwa przystępujemy do głosowania nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Proszę oddać głos.

Dziękuję głosowało 14 radnych, 14 głosów za podjęcie uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Projekt uchwały nr 4 uchwała w sprawie przyjęcia raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025, za lata 2020-2021. 

Proszę o przedstawienie nam tej uchwały jest tutaj pan Paweł Czupryn jak i wykonawcę tego projektu, jaki 

pani Agnieszka Kwiatkowska, witam również proszę o przedstawienie nam tejże uchwały. To znaleźliśmy, 

wiele przynajmniej na wstępie pewne błędne informacje w związku z tym proszę o przedstawienie. Proszę 

się pan Baczyński coś chciał dodać.

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo, takie pytanie czy to zawsze odbywa w ten sposób, że to jakaś firma zewnętrzna tworzy te 

raporty? Dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

No mi jest trudno odpowiedzieć w tym temacie. Może pani Agnieszka? 

Agnieszka Kwiatkowska (inspektor ds. ochrony środowiska) 

Nie jest to zazwyczaj, że jak i zakresu. Tutaj akurat w tym momencie był to spory zakres i pracownik 

merytoryczny, czyli był to duży zakres on w stanie akurat wykonać tego raportu, ale nie wiemy, gdzie 

następnych latach. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuje, to kto z Państwa będzie?



Agnieszka Kwiatkowska (inspektor ds. ochrony środowiska) 

Znaczy jak przedstawie początek czyli projekt uchwały i uzasadnienie a Pan tutaj przedstawi raport i 

program, Pan Paweł.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę.

Agnieszka Kwiatkowska (inspektor ds. ochrony środowiska) 

Panie Przewodniczący, wysoka Rado w podstawie państwu, projekt uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z 

wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 

2022-2025 i raport jest za lata 2020-2021. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym, w związku z art. 18 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku prawo 

ochrony środowisko Rada Gminy w Będzinie uchwala, co następuje, przyjmuje się raport z wykonania 

Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino lata 2018-2021 wraz z perspektywą na lata 2022-2025 na

lata 2020-2021. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. Uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia. Zgodnie z art. 18 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku prawo ochrony środowiska, 

organ wykonawczy województwa powiatu i gminę w naszym przypadku gminy sporządza co 2 lata raport z 

wykonania programów, które przedstawia się odpowiednio sejmikowi województwa radzie powiatu, w 

naszym przypadku Radzie Gminy, czyli Państwu. Po przedstawieniu raportów odpowiednio sejmikowi 

województwa radzie powiatu, Radzie Gminy, raporty są przekazywane przez organ wykonawczy, czyli nas 

odpowiednio do organu, dlaczego w naszym przypadku powiatu niniejszy raport z wykonania programu 

ochrony środowiska obejmuje okres sprawozdawczy za rok 2020-2021 rok. Program Ochrony Środowiska 

dla Gminy Będzino w 2020 z perspektywą na lata 2022-2025 został przyjęty uchwałą nr V/20/19 Rady 

Gminy w Będzinie z dnia 7 lutego 2019 roku. Program ma na celu realizację polityki ochrony środowiska na 

poziomie gminnym i jego realizacja prowadzi do poprawy stanu środowiska naturalnego i efektywnego 

zarządzania środowiskiem. Celem raportu jest ocena stopnia realizacji i analiza ujętych w programie zadań 

wraz z poniesionymi nakładami finansowymi oraz aktualna ocena stanu środowiska. Oddaj głos, pozwolę 

sobie oddać głos panu Pawłowi Czupryn "Eko-precyzji" podmiotowi, który opracował nam program ochrony

środowiska.

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Dziękuję bardzo, witam państwa serdecznie, nazywam się Paweł Czupryn, reprezentuje firmy "Eko-

precyzja", która opracowała zarówno Raport realizacji Programu Ochrony Środowiska, jaki projekt 



Programu Ochrony Środowiska na nową perspektywę.

Jak powiedziała pani przedmówczyni zgodnie z art. 18 organ wykonawczy ma obowiązek sporządzenia 

raportu, który obejmuje 2 lata sprawozdawcze w ramach raportu powinno przedstawić się zmiany, jakie 

zaszły, jeżeli chodzi o stan środowiska na analizowanym obszarze, odbywa się to dzięki zestawieniu 

wskaźników monitoringu realizacji programu, które w naszym raporcie również się znajdują pokazują 

tendencje zmian, w, czyli obrazują, w jaki sposób zadania, które realizowane w ramach poprzedniej edycji 

programu ochrony środowiska wpływają na stan jakości środowiska. Czy zaobserwowaliśmy jego poprawy 

pogorszenie czy utrzymanie na stanie na dobrym bądź złym stanie, który został zastany podczas wdrażania 

przedmiotowego dokumentu.

Należy pamiętać, że program ochrony środowiska generalnie działania związane z ochroną środowiska, to 

działania własne gminy, ale także działania, które mogą współrealizować inne podmioty w zależności od 

kompetencji prawnych w zależności od komponentów środowiska. Są to różne podmioty, dlatego podczas 

opracowania raportu z realizacji programu ochrony środowiska zwróciliśmy się do wszystkich potencjalnych

wykonawców bądź współwykonawców zadań, które w ramach programu zostały wyznaczone wśród 

podmiotów, które zostały poddane akredytacji Urząd Marszałkowski Województwa Zachodniopomorskiego, 

Starostwo Powiatowe w Koszalinie. Oczywiście, poszczególne wydziały Urzędu Gminy Będzino, Główny 

Urząd Statystyczny w Warszawie, Powiatowy Zarząd Dróg Regionalne Zarząd Dróg Gospodarki w 

Szczecinie, Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska, Regionalny Wydział Monitoringu Środowiska, 

Generalna Dyrekcja Ochrony Środowiska. Generalna. Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w Szczecinie, 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska Gospodarki w Szczecinie, Zachodniopomorski Ośrodek 

Doradztwa Rolniczego w Barzkowicach. Polska Spółka Gazownictwa Zakład w Koszalinie, Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w Szczecinie, Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej, Zachodniopomorski Ośrodek Doradztwa Rolniczego, Energa-Operator SA Gminny 

Zakład Komunalny w Koszalinie oraz Nadleśnictwo Gościno oraz Karnieszewice. Dane, które udało się 

zebrać podczas tej ankietyzacji dały nam pełen pogląd realizacji poszczególnych zadań, stopnia realizacji 

tych zadań. Co pozwoliło na dokonanie oceny jakościowej ilościowej realizacji poprzedniej edycji programu 

ochrony środowiska. Jeżeli chodzi o sam zakres raportu zgodnie z wytycznymi obowiązującymi przepisami 

prawa w tej materii. Raport zawiera charakterystykę gminy za realizację programu oceny realizacji tego 

programu oceny systemu monitoringu oraz podsumowanie. Tutaj dodam od razu, że zarówno w programie 

jak w raporcie dokonaliśmy korekty, jeżeli chodzi o liczbę sołectw, wkradł nam się tam błąd pisarski, który 

po zauważeniu przez państwa został usunięty, także jako auto korekta. Została w dniu wczorajszym 



wprowadzony i obecna wersja prezentowana zarówno raportuje programu już tego błędu nie zawiera, jeżeli 

chodzi o ocenę realizacji programu ochrony środowiska, ocena dotyczy okresu od 1 stycznia 2020 roku do 

31 grudnia 2021 roku i w ramach poprzedniej edycji programu ochrony środowiska wyznaczono 24 zadania 

do realizacji, z tych 24 zadań podjęto się realizacji 22 realizowane zadania dotyczyły takich zagadnień, jak 

poprawa stanu środowiska jako czynnika determinującego życie mieszkańców, utrzymanie standardów 

jakości powietrza przy zachowaniu bezpieczeństwa energetycznego ochrona powierzchni ziemi utrzymanie 

wysokich standardów jakości gleb, budowa systemu gospodarki odpadami oraz gospodarki wodno-

ściekowej, poprawa klimatu akustycznego na obszarach narażone na nadmierny hałas, utrzymanie emisji 

promieniowania elektromagnetycznego poniżej norm dopuszczalnych, ograniczenie ryzyka występowania 

awarii, zapobieganie zagrożeniom naturalnym oraz minimalizacja skutków oddziaływania na środowisko. 

Ludność przypadku wystąpienia, ochrona i zachowanie bogactwa przyrodniczego oraz walorów 

krajobrazowych, zwiększenie świadomości ekologicznej społeczeństwa jest promocja zarządzania 

środowiskowego.

Należy zaznaczyć, że program, z którego sporządzony był raport, obejmuje czasookres dotyczący 8 lat. My 

raportujemy tylko ten wybrany wycinek dotyczący roku 20 i 21, także część z tych zadań, które były wpisane

do programu, mają perspektywę długoterminową, były realizowane na bieżąco. Niektóre udało się 

zrealizować. Już niektóre jeszcze będą realizowane od realizacji niektórych odstąpiono. Dlatego z tych 24 

zadań w tym analizowanym okresie realizacji podjęto się zadań 22. 

W taka ustawowa ocena realizacji dokumentu została przedstawiona tabelarycznie z uwagi na obszerność 

dokumentu. Nie będę tutaj wchodził może duże szczegóły, jeżeli będą państwo mieli podczas dyskusji 

pytania. Wtedy wtedy skupimy się na na danej części, aczkolwiek przedstawiliśmy ilość zadań, które były 

przeznaczone do realizacji, oraz ilość zadań, które zostały zrealizowane. Jak widzimy te zadania, które nie 

zostały zrealizowane dotyczyły 2 przyrodniczych, brak realizacji zadania wynika z braku konieczności po 

prostu inwencji w tym zakresie, planując dokument na 8 lat wiadomo, że te uwarunkowania lokalne będą się 

zmieniać. Co jest takim priorytetem, co jest istotne, jeżeli chodzi o program ochrony środowiska, oraz jego 

wykonania, nie są istotne aż tak, jeżeli chodzi o realizację zadania jednostkowe jako osiągnięcie celu 

środowiskowego, czyli poprawa jakości środowiska bądź utrzymanie jego dobrego stopnia, jeżeli dany 

komponent takim dobrym stanem się odznacza.

Jeżeli chodzi o realizację finansową, została ona również przedstawiona w raporcie zostały zestawiony 

koszta, oraz zakładane środki, które były do miało być wykorzystane do realizacji zadań. Tak jak mówię, nie 



jest to tutaj klu całej sprawy najważniejsze to, aby te cele środowiskowe zostały osiągane, aby środowisko 

było coraz lepsze na stan zdrowia nas jako ludzi także innych organizmów, także celem nadrzędnym jest 

dbanie o jego dobry, dobry stan. Zadania wyznaczone w ramach programu ochrony środowiska zostały w 

większości zrealizowane zgodnie z zamierzeniami, tych zadań było dość sporo się nakłady finansowe 

również były były istotne przeprowadzone liczne badania monitoringowe, kontrole z zakresu przestrzegania 

przepisów prawa ochrony środowiska. Co jest bardzo korzystne, ponieważ musimy kontrolować to w jaki 

sposób podmioty oraz osoby wykorzystujące zasoby środowiskowe, aby nie doprowadzić do sytuacji 

krytycznych, w których stan znacząco ulegnie pogorszeniu.

Podmioty, które zostały wyznaczone do realizacji zadań zawartych w programie pozyskiwały środki 

zewnętrzne, były to głównie środki z funduszy europejskich, takich jak oryginalny operacyjny Województwa

Zachodniopomorskiego były to środki Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska Gospodarki Wodnej, 

a także środki własne.

Ostatecznie podsumowując realizację programu Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino za lata 

2020-2021 ocenia się pozytywnie. Ocenę pozytywną potwierdza przeprowadzona analiza wskaźnikowa 

realizacji programu, która właśnie dzięki wskaźnikom monitoringu zawartych w tabeli, w raporcie 

przedstawiła, że większość parametrów badanych, czyli tych wyznaczonych program jako wskaźniki 

monitoringowe, ulega poprawie. Dzięki czemu oceniamy realizację dokumentu jako bardzo zadowalającą. 

Oczywiście zaleca się kontynuację realizacji zadań wyznaczonych w dokumencie tych długoterminowych, 

które zostały notabene przeniesione do nowego projektu ochrony środowiska, tak, aby ten stan środowiska w 

latach następnych ulegał poprawie oraz nie dochodziło do sytuacji jego znacznego pogorszenia. Jeżeli chodzi

oto część prezentacyjną z mojej strony, jeżeli chodzi o raport, było tyle, jeżeli mają państwo pytania bądź 

uwagi bardzo proszę ich zadawanie postaram się udzielić stosownej odpowiedzi. Dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję, proszę bardzo pani Barbara Grudzień.

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo, tu pan wspomniał, że zostały poprawione dane. Rozumiem, że to jest w pkt 2 

charakterystyka gminy, gdzie zostały wymienione jest 25 sołectw, ale nie wszystkie były wymienione. 

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Dokładnie tutaj przepraszam bardzo, ale uciekła nam część z tych sołectw uzupełniliśmy mapa też została 



poprawiona, został skorelowany z obydwu dokumentach. Także już.

Barbara Grudzień (Radna) 

Echa teraz mam tutaj właśnie wojsk w następnej stronie, jeżeli chodzi o to mapkę.

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Tak.

Barbara Grudzień (Radna) 

Bo nie mamy obrazu tej mapki nie wiem, czy pan ma możliwość wyświetlenia nam to jej mapki pokazania, 

ponieważ brakowało mi tutaj Stoisławia. No i tu też było tak, że były przedstawione sołectwa w tym, co my 

mamy, że jest sołectwo Pleśna, i Kładno, a to jest jedno sołectwo, było rozdzielone na mapce jako 2 odrębne 

miejscowości, a to sołectwo jako jedno i następne było sołectwo. Przecież są pokazane miejscowości 

Śmiechów, Borkowice, Miłogoszcz a to jest jako jedno duże sołectwo, a jest odrębnie wymieniony jako 

miejscowości, a w tytule mamy, że są sołectwa przedstawione.

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Znaczy mamy mamy przedstawione w obrębie ewidencyjnej, zgodnie z danymi przestrzennymi, zostało 

skorelowane z tym, co jest faktycznie także każdy obszar ewidencyjny jest wyznaczony. Zmieniono podpis 

pod tabelą także są obręby ewidencyjne a nie sołectwa, co wskazuje wszystkie miejscowości, bo wiemy, że 

te miejscowości są nie sołeckie, nie chcieliśmy ich pomijać na mapie, jak już poprawialiśmy mapy, to po 

prostu daliśmy wszystko, ale zaznaczyliśmy, że są obręby ewidencyjne zgodnie z rejestrem TERYT, który 

obowiązuje na terenie gminy, także jest aktualizowany. Nie wiem, niestety, jak wyświetlić to z perspektywy 

tutaj dokumentu mam otwarty, ale tylko prezentacja się wyświetla, ale tak jak mówię, jest za to tutaj 

poprawione uwzględnione w dniu wczorajszym i zweryfikowane. Także.

Barbara Grudzień (Radna) 

Rozumiem, że na tej mapce miejscowość Stoisław zmieściła się.

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Też jak najbardziej wszystkie się zmieściły.

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo.



Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Proszę bardzo.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Ja jeszcze mam uwagę taką do treści strony 22. 

Tabela 11 jedno tej części wód powierzchniowych znajdujących się na obszarze Gminy Będzino czy Kanał 

Łabuś jest na terenie Gminy Będzino? 

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Tutaj to jest zawsze taka kontrowersyjna trochę tabela. Nie ukrywam i dużo osób o nią pyta. Jednolita część 

wód powierzchniowych określona jest jako ten kanał oraz obszar jego zlewni, także obszar zahacza o obszar 

gminy. I zgodnie tutaj z tą klasyfikację na jednolite części wód powierzchniowych Państwowego 

Gospodarstwa Wody Polskie mamy obowiązek wskazać tą jednolitą część wód, pomimo że ten ciek 

fizycznie może nie przepływać stricte przez obszar gminy, to jego zlewnia zahacza o obszar gminy. I wtedy 

traktujemy jako jednolitą część wód powierzchniowych.

Taka klasyfikacja, jest ona zgodna właśnie z tym, co Wody Polskie publikują i co nam przekazały.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, czy ktoś jeszcze?

Proszę Pan Baczyński.

Tomasz Baczyński (Radny) 

W roku dzień dobry?

Panie Pawle Czupryn firma "Eko-precyzja".

Chciałbym odnośnie strony 8, chciałbym to skonfrontować z panem i zastępca kierownika GZK panem 

Siemoniakiem, bo tutaj podaje pan długości dróg publicznych na naszej gminie, mam w tej napisane, że 34 

km dróg bitumicznych, 26,1 km dróg gruntowych, 12 km dróg z tłucznia i 11 km dróg betonowych z płyt, 

4 km dróg ulepszonych brukowca nie będą tego, co pamięta pan Szymaniak, podaje troszeczkę inne wartości.

Jeszcze chciałbym odnośnie tej strony 8 jak już tutaj jesteśmy, rysunek nr 3 zaznaczył pan tutaj przebieg linii

kolejowej wraz z stacjami i przystankami jednej z tych stacji nie ma nie istnieje?

Nie wiem, czy jak pan przewodniczący, czyli teraz dać głos ma jeszcze uwagę odnośnie do 34?



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę wszystkie te informację.

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozum, strona 34 remont Domu Kultury w Będzinie, nie w roku 2020 ukończono remont Domu Kultury w 

Będzinie wśród prac prowadzonych, wykonano także modernizacje wpływające na zmniejszenie 

zapotrzebowania energetycznego budynku np. montaż klimatyzacji, wymiana wentylacji mechanicznej, 

wymiana oświetlenia na energooszczędne, wymianę drzwi wewnętrznych. I nie wiem, których bo z tego, co 

wiem. Nie było tych drzwi wymienionych dodatkowy zakres prac wykonanych robót budowlanych, 

obejmował m.in. m.in. wymianę podłogi, proszę Pana tam były tylko położone panele i schodów. Nie wiem, 

których schodów wyrównanie malowanie ścian to się zgadza, wymianę instalacji elektrycznej, doposażenie 

siłowni. Koszt remontu wyniósł 96 600 został pokryty ze środków własnych. To się akurat zgadza, ale tutaj 

niektóre informacje nieprawdziwe i następna sprawa nowa świetlica w Popowie. Gmina Będzino otrzymała 

dofinansowanie na przebudowę i remont świetlicy wiejskiej w Popowie jest napisane jasno wyraźnie 

przebudowę remont w ramach zadania wykonana zostanie pełna termomodernizacja wraz z instalacją 

układów urządzeń wykorzystywanych korzystających odnawialne źródła energii. Proszę Pana ta świetlica 

jest w tych jest w tej chwili spalona i nie ma, czego tam termomodernizować. Dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, czy ktoś otrzyma jakieś uwagi czy zapytania? 

Nie ma tu ja mogę powiedzieć proszę pani Kwiatkowska.

Agnieszka Kwiatkowska (inspektor ds. ochrony środowiska) 

Ja bym chciała dodać, że nasz raport program jest szacowany na podstawie danych z danych stanowisk, które

były tam umieszczone dotyczące remontu Domu Kultury w Będzinie jak również świetlicy w Popowie 

zostały przekazane przez pracowników urzędu, tak w mojej ocenie pan tutaj podmiotu po pan Paweł z "Eko-

precyzji" na pewno tych informacji nie podał. Powiemy własnej książki na podstawie danych uzyskanych od 

nas.

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Tak, jeszcze dodam tutaj, że musimy brać pod uwagę to, że dokument został opracowany na lata 2019-2020 

jeśli chodzi o samo 2020-2021 tak, jeżeli chodzi o samo raportowanie, także część tych danych pochodzi z 

okresu raportowanego i nie może nie być to informacja, która jest spójna z tym, co w chwili obecnej na 



terenie gminy się znajduje, tym bardziej, że dokument opracowany był początkiem roku bieżącego, także te 

dane też pochodzą z początku roku, bo niestety, raport opracowany jest programem ochrony środowiska. 

Sam proces konsultacji programu ochrony środowiska jest około 4 miesięcy. Także ten proces tworzenia 

dokumentacji niestety wynosi około pół roku, 7 miesięcy, także te dane wyjściowe najczęściej pochodzą z 

roku poprzedniego roku bazowego bądź roku bieżącego, ale z jego początku także część tych informacji 

dotycząca realizacji. Jak tutaj pani Kwiatkowska słusznie zaobserwowała pochodzą z urzędu i mogło to być 

dane, które w danym momencie po prostu zostały przekazane nam jako wykonawcy. Jest to praktyka 

realizowana w każdej gminie, ponieważ wiadomo, że gdzieś musimy wyznaczyć tą datą bazową raportu czy 

programu i dopiero potem możemy brnąć dalej. Zawsze w momencie uchwalenia dokumentu jest on 

obarczony pewną nieaktualnością z tytułu tego, że tak jak wspomniał na początku samo pozyskanie danych 

opracowanie uzgodnienie kwestii legislacyjnych. Zabiera troszkę czasu, dlatego dane są podawane z małym 

opóźnieniem, stąd mogą różnić się od danych, które na chwilę obecną są zastane na terenie gminy.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję, ja akurat mam w tym temacie inne zdanie po prostu są to w niektórych przypadkach błędne dane 

przekazane do opracowania. 

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

No my na nie wypływu niestety nie mamy.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Ja wiem, że Pan na to nie ma na to wpływu, natomiast jest to się odnosić do co niektórych pracowników 

Urzędu Gminy czy zakładów jednostek podległych czy jeszcze ktoś ma jakieś pytania dotyczące.

Proszę pan Baczyński.

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jeszcze odnośnie do tabelki nr 21 ze strony 39 chodzi mi tu o długość czynnej kanalizacji. Mamy 2018 31 

km, 2019 39 km, w 2020 39,5, i w 2021 40,2 ja nie pamiętam, żeby to, jakie zmiany były między tymi 

latami, dziękuję.

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Jeżeli chodzi o dane dotyczące kanalizacji. Ja sobie tylko pozwolą otworzyć. Chodzi panu tabele z 

monitoringu wskaźnikami monitoringu prawda.



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

To jest informacja z GZK, tutaj trzeba by to wewnętrzny jedno GZK nie ma kierownika akurat tutaj. 

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Ja tylko raczej tutaj tutaj podam, że są informacje też z GUS-u, ponieważ w latach poprzednich zgodnie z 

wytycznymi do tworzenia programu ochrony środowiska oraz raportów. Powinniśmy stosować dane 

statystyczne, które będą porównywane, mogły być porównywany w latach następnych, także jak za 3 lata to 

sprawdzić w internetowej bazie danych właśnie GUS-u, to długość tej czynnej sieci kanalizacyjnej, żeby to 

było spójne. Jest tutaj kwestia wyłapania po prostu trendu zmian. Stąd takie wskaźniki zostały zastosowane.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Przypuszczam, że to może być na terenach, gdzie powstają nowe budynki. 

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Tutaj dokładnie przyłącza kanalizacyjne. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Widać to też na wzroście ilości przyłączy do budynku się zatem rzeczy odcinki jakiś kanalizacji sieci góry 

też był wtedy rozbudować.

Proszę czy jeszcze jakieś zapytania. 

Jeśli nie to przystępujemy do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2018-2021 proszę oddać głos.

Trzeba zdjąć z programu, program ten z ekranu.

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Dobrze, czyli przejdziemy do programu.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Nie przechodzimy. No nie możemy zagłosować, bo nie mamy. 

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Aha przepraszam bardzo. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Chcemy, żeby pan nie dosłownie wyszedł, tylko.

Dziękuję głosowało 14 radnych, 12 głosów za podjęcie uchwały, 2 głosy przeciw. Stwierdzam, że uchwała 

została podjęta. Przechodzimy do projektu uchwały nr 5 w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Będzino na lata 2022-2025, z uwzględnieniem perspektywy na lata 2026-2029. Proszę oddaje 

ponownie głos tutaj prelegentom pani Kwiatkowskiej i panu Czuprynowi.

Agnieszka Kwiatkowska (inspektor ds. ochrony środowiska) 

Panie przewodniczący wysoka Rado. Przedstawie Państwu, projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2022-2025, z uwzględnieniem perspektywy na lata 2026-

2029.

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 o samorządzie gminnym u.s.g. oraz art. 18 ust. 1. W związku z art. 17 w 

pierwszy ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku prawo ochrony środowiska po zasięgnięciu opinii Zarządu 

Powiatu w Koszalinie oraz przeprowadzenia konsultacji społecznych na zasadach w trybie określonym w 

ustawie z dnia 3 października 2000 roku o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie udziale 

społeczeństwa ochrony środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, Rada Gminy w Będzinie 

uchwala, co następuje. Uchwala się Program Ochrony Środowiska dla gminy Będzino na lata 2022-2025, z 

uwzględnieniem perspektywy nalata 2026-2029, w brzmieniu stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Zgodnie Art. 14 artykułu art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku prawo ochrony środowiska, 

organ wykonawczy gminy w celu realizacji założeń ustawy z dnia 6 grudnia 2006 roku o zasadach 

prowadzenia polityki rozwoju co 4 lata sporządza Gminny Program Ochrony Środowiska. Celem dokumentu

jest analiza istniejącego stanu poszczególnych komponentów środowiska przyrodniczego oraz 

przedstawienie celów zadań koniecznych do realizacji poszczególnych obszarach interwencji, mają one 

zachować dobry stan środowiska, a tam gdzie potrzebna jest naprawa, odstawić proponowane zadania 

naprawcze pod art. 17 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku prawo ochrony środowiska projekt 

przedmiotowego dokumentu został pozytywnie zaopiniowany przez organ zarządu powiatu w Koszalinie, 

uchwałą nr 478/22 miast 6 kwietnia 2022 roku w sprawie zaopiniowania projektu Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2022-2025, z uwzględnieniem perspektywy na lata 2026-2029.

Zgodnie z art. 53, 57, 58 ustawy z dnia 3 października 2008 roku o udostępnianiu informacji o środowisku i 

jego ochronie, udziale społeczeństwa ochrony środowiska oraz ocenach oddziaływania środowiska na 



środowisko. O opracowaniu projektu dokumentu wystąpiono do właściwych organów Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczecinie oraz Zachodniopomorskiego Państwowego Wojewódzkiego 

Inspektoratu Sanitarnego w Szczecinie z wnioskiem o uzgodnienie odstąpienia od obowiązku 

przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisku na środowisko dla projektu dokumentu. 

Zachodniopomorski Państwowy Wojewódzki Inspektorat Sanitarny w Szczecinie pismem znak sprawy 

NSNS.7040.1.6.2022 z dnia 4 kwietnia 2022 roku wyraził opinię, iż dla projektu dokumentu od nazwą 

Program Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2022-2025, z uwzględnieniem perspektywy na lata

2026-2029, nie jest konieczne przeprowadzenie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. 

Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Szczecinie pismem znak WPN-Os.410.39.2022.MP z dnia od 

6 kwietnia 2022 roku twierdził, że dla przedmiotowego projektu program istnieje możliwość odstąpienia od 

przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. Zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 

3 października 2008 roku o odstąpieniu informacji o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie 

udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowiska na środowisko w 

dniach od 10 marca 2022 roku do dnia 31 marca 2022 drugie roku wójt gminy będzie zapewnił mieszkańcom

udział w tworzeniu opracowaniu projektu programu, podając go konsultacjom społecznym w wyznaczonym 

terminie wpłynęły żadne uwagi wnioski do projektu dokumentu. W związku z powyższym wójt gminy 

Będzino odstąpił od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, dla dokumentu 

Program Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2022-2025, z perspektywy na lata 2026-2029.

Dziękuję. 

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Dziękuję bardzo, proszę państwa, program ochrony środowiska jest wymagany przepisami prawa, czyli 

ustawą prawo ochrony środowiska i kompleksowy przegląd stanu środowiska na terenie danej jednostki 

samorządu terytorialnego. Jeżeli chodzi o zakres sporządzonego projektu Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Będzino, zawiera on charakterystykę gminy uwarunkowania prawne zewnętrzne wewnętrzne, czyli te

regulacje prawne, które już na terenie gminy obowiązują, będą korelować z celami, zadaniami, które w 

programie są wyznaczone, a także uwarunkowania prawne zewnętrzne czyli dokumenty wyższego szczebla 

czyli wojewódzkie, na szczeblu Unii Europejskiej. Stan środowiska na terenie Gminy Będzino został opisany

w podziale na obszary interwencji, takie jak ochrona klimatu, jakość powietrza, zagrożenie hałasem, pole 

elektromagnetyczne, gospodarowanie wodami, gospodarka wodno-ściekowa, zasoby biologiczne, gleby, 

gospodarki odpadami i zapobieganie powstawaniu odpadów, zasoby przyrodnicze, a także zagrożenia 



poważnymi awariami. I dla każdego z tych komponentów środowiska, dla tych obszarów interwencji 

określono silne i słabe strony, a także szanse i zagrożenia, które w danym komponencie czy obszarze 

interwencji mogą w przyszłości się pojawić. Na tej podstawie wyznaczyliśmy cele wpisujące się poprawę 

środowiska na terenie gminy, opierając się właśnie tych na tych uwarunkowaniach zewnętrznych i 

wewnętrznych oraz dokonania dokonaniu analizy z stanu aktualnego środowiska. Wyznaczenie celów 

środowiskowych. Tak jak mówiłem, wcześniej tych nadrzędnych, czyli mających na celu osiągnięcie 

dobrego stanu jakości środowiska w poszczególnych komponentach pozwoliło na zebranie zadań, które 

przyczynią się do ich osiągania i ich realizacja wpłynie pozytywnie na stan środowiska na terenie gminy. 

Określono również sposób monitoringu, spójny z tym, który był w latach poprzednich, aby można było 

śledzić po prostu te zmiany z roku, w na oparciu o to, co udało się zrealizować w ramach ochrony 

środowiska. Jesteśmy w stanie wtedy przedstawić, rzeczowe informacje na temat sukcesu, tutaj, które udało 

się wypracować, jeżeli chodzi o osiągnięciu dobrego stanu środowiska na terenie gminy. W programie 

określono również propozycje finansowania zadań przeznaczonych do realizacji dokumentu. Także te można

zasięgnąć informacji, w jaki sposób można wspomóc się finansowo, jeżeli chodzi o realizację 

poszczególnych działań. Proces opiniowania został omówiony. Także posiadamy wszelkie uzgodnienia i 

opinie, które są niezbędne do tego, aby program ochrony środowiska na terenie gminy wdrożyć, jeżeli chodzi

o poszczególne komponenty środowiska, chciałbym przedstawić państwu te informacje wynikające właśnie z

analizy SWOT, bo ona jest kluczową, jeżeli chodzi, o to co udało się określić na podstawie diagnozy stanu 

aktualnego.

Jeżeli chodzi o pierwszy komponent, którym jest ochrona klimatu jakości powietrza do silnych stron, 

możemy zaliczyć ograniczeń niskiej emisji poprzez modernizację indywidualnych kotłowni domowych, czyli

wszystkie działania związane z eliminacją nisko sprawnych kotłów emitujących duże ilości zanieczyszczeń, 

rozwój instalacji o korzystne warunki do rozwoju energetyki słonecznej wiatrowej. Jak wiemy województwo

zachodniopomorskie jest jest liderem tutaj, jeżeli chodzi o odnawialne źródła energii, lokalizacja gminy, 

duże przewietrzenie terenu, co pozwala na zapobieganie gromadzeniu się zanieczyszczeń w powietrza jego 

zaleganiu w tworzeniu się tzw. smogu i zjawisk z nim związanych, jeżeli chodzi o słabe strony, niestety 

wciąż występują te tradycyjne nieekologiczne, źródła ciepła, dochodzi również do palenia w kotłach paliw 

niskiej jakości paliw, które do spalania się nie nadają przekroczenie dopuszczalnych norm jakości powietrza. 

W przypadku benzopirenu brak monitoringu czy brak punktów takiej monitoringowi jakości powietrza na 

terenie gminy, które mogą korzystać mieszkańcy, czerpać taką bieżącą informację na temat stanu jakości 

powietrza, a także brak zorganizowanych sieci zaopatrzenia w ciepło jak sieć ciepłownicza. Wiadomo, że jest



ciężko są osiągalne na państwa terenie, aczkolwiek zawsze przyczynia się do grania właśnie tej misji z tych 

indywidualnych źródeł ciepła, jeżeli chodzi o szanse, które zostały przedstawione, jest tutaj stopniowe 

zastąpienie ogrzewania węglowego, bardziej nowoczesnym systemem w tym odnawialnymi źródłami 

energii. Istnieją różne programy dotacyjne. Jak Moje ciepło, gdzie można korzystać z dopłat finansowanie na

modernizację właśnie tych tradycyjnych systemów zaopatrzenia w energię, modernizacja kotłowni opartych 

na spalaniu węgla, rozbudowa sieci gazowniczej na terenie gminy, termomodernizacja budynków tworzenie 

ścieżek rowerowych, eliminując ten klasyczny transport kołowy, a także edukacja ekologiczna mieszkańców 

ze szczególnym naciskiem na zagadnienia dotyczące nielegalnego spalania odpadów komunalnych. Jest to 

dość istotne, aby tutaj uświadamiać, że nie jest to droga i ta edukacja ekologiczna zawsze pozytywnie 

wpływa w efekcie na stany jakości danego komponentu. Tutaj w przypadku analizowanego jakości 

powietrza, jeżeli chodzi o zagrożenia, są oczywiście zanieczyszczenia powietrza wynikające z tzw. niskiej 

emisji, wzrost natężenia ruchu pojazdów samochodowych ta presja komunikacyjna, która cały czas wzrasta i 

brak motywacji do podjęcia działań w zakresie ze względu na obniżoną zauważalność problemu państwa. Ta 

jakąś ogólną jakość powietrza jest dobra, także nie jest to, aż tak uciążliwy problem dla mieszkańców, jak w 

innych regionach kraju. Co może przyczyniać do tego niektóre działania są zaniechiwane, jeżeli chodzi o 

zagrożenie hałasem do silnych stron, mamy występowanie ścieżek rowerowych, które właśnie zastępują ten 

tradycyjny ruch to komunikację kołową, spalinową, samochodową do słabych strony mamy mierny poziom 

hałasu na terenach położonych wzdłuż drogi S11 szansami, które tutaj się kreują jest monitorowanie poziomu

hałasu, wzdłuż ciągów komunikacyjnych w największym natężeniem ruchu i wywieranie wpływu de facto na

podmioty, które nimi zarządzają, aby eliminować te przekroczenia hałasu, które ewentualnie występują. 

Dbanie o poprawny stan techniczny nawierzchni ciągów komunikacyjnych, uwzględnianie w planach 

zagospodarowania przestrzennego odległość od potencjalnych źródeł hałasu. Do zagrożeń, również mamy 

presję komunikacyjną, duży udział pojazdów ciężkich ruchu niewystarczające środki finansowe na 

inwestycje zmierzające do poprawy stanu środowiska akustycznego.

W kolejnym omówionym podobny jest gospodarowanie wodami do silnych stron. Należy zaliczyć brak 

obszarów zagrożonych powodziami, podtopieniami. Dobry stan chemiczny jednolitych części wód 

podziemnych nr 9 w obrębie, której leży gmina. Teren gminy zaliczanej do praw do obszarów słabo narażone

na suszę rolniczą. Także to są to są silne strony pozytywne aspekty zdiagnozowane w programie do słabych 

stron należy zaliczyć zły stan jednolitych części wód powierzchniowych. Niestety ta ocena jednolitych części

wód powierzchniowych jest dość surowa, jeżeli mamy zły stan ekologiczny, bądź zły stan chemiczny od razu

ogólny stan wód klasyfikowany jako zły. Część tych jednolitych części powierzchniowych wód, które 



występuje na terenie gminy zagrożone, jest osiągnięciem zamierzeń Ramowej Dyrektywy Wodnej, czyli 

osiągnięcia tego dobrego bądź bardzo dobrego stanu zarówno ekologiczne jak i chemicznego. Spływ z pól 

rolniczych powodujące zanieczyszczenie, stan słaby stan ilościowy, jeśli chodzi o jednolite części wód 

powierzchniowych nr 9 wystaw była nowa rzeki czerwonej, a także fakt, że terminu zalicza się obszarów 

silnie narażonych na zagrożenie suszą, ale hydrologiczną, jeżeli chodzi o szansę budowa przy nowych 

oczyszczalni ścieków, tam, gdzie jest uzasadnione ekonomicznie rozwój sieci kanalizacyjnej, inwentaryzację

oraz kontrola szczelności zbiorników bezodpływowych. I oczywiście łącząca wszystko edukacja 

ekologiczna, jeżeli chodzi o zagrożenia podatność na zanieczyszczenie zanieczyszczenie wód spływem 

powierzchniowym terenów rolniczych, odprowadzenie ścieków, niepoprawnie oczyszczonych do wód oraz 

przedostawanie się do wód powierzchniowych, zanieczyszczeń z nielegalnych składowisk odpadów, 

nieszczelnych zbiorników bezodpływowych oraz innych tutaj źródeł zanieczyszczeń, ponieważ obszar gminy

jest na to niezwykle wrażliwe, jeżeli chodzi o gospodarkę wodno-ściekową, do silnych stron należy zaliczyć 

dobry stan ogólny wód podziemnych, prowadzenie odprowadzanie tej dużej ilości ścieków do oczyszczalni. 

Fakt, że 94,3% ludności ma dostęp do sieci wodociągowej, do słabych stron możemy zaliczyć dostęp do 

kanalizacji, niestety tylko 43,3% mieszkańców, ten, gdy ten dostęp posiada, zły stan wód powierzchniowych 

zgodnie z tą oceną, mówiłem wcześniej, możliwe niewłaściwe opróżnienia zbiorników bezodpływowych 

przez państwo tam, gdzie tej sieci kanalizacyjnej nie ma, ponieważ jest to niestety w naszym kraju nie tylko 

na terenie państwa gminy. Dość często jeszcze praktyka, jeżeli chodzi o szanse no to, oczywiście rozbudowa 

systemu kanalizacji, budowa przydomowych oczyszczalni ścieków, tam, gdzie budowa kanalizacji 

nieuzasadnionej ekonomicznie, inwentaryzacja zbiorników bezodpływowych, weryfikacja tych umów na 

odbiór nieczystości płynnych, edukacja ekologiczna, a także ograniczenie zanieczyszczeń, które mogą 

przedostawać się dowód racjonalizacji użytkowania wód podziemnych oraz kreowanie tej postawy taki 

odpowiedzialnej, jeżeli chodzi o optymalizację zużycia wody przez mieszkańców. Do zagrożeń, które zostały

zdiagnozowane, możemy zaliczyć rozwój budownictwa jednorodzinnego, generuje on rosnący popyt na 

wodę pitną, przedostawanie się do wód powierzchniowych zanieczyszczeń dzikich składowisk oraz 

nieprawidłowo prowadzonych szkół, spływ powierzchniowy zanieczyszczeń zwód terenów rolniczych.

Jeżeli chodzi o gleby, by tutaj silnymi stronami jest fakt, iż gleby występujące na terenie gminy, są bardzo 

żyzne, jest duży udział gruntów ornych. Także są bardzo dobre warunki do uprawy różnego rodzaju roślin, 

do słabych stron zaliczamy odprowadzanie przez mieszkańców nieczystości ścieków do gleby oraz duże 

zakwaszenie gleb, do szans jest zwiększenie świadomości ekologicznych rolników mieszkańców w celu 

wskazania tych dobrych praktyk, jeżeli chodzi o wykorzystanie zasobów glebowych podczas prac 



rolniczych, wdrażanie zasad dobrej praktyki rolniczej, poprzez ograniczenie zużycia chemicznych środków 

ochrony roślin, a także przeciwdziałanie zakwaszeniu gleb poprzez wapnowanie do zagrożeń należy za 

zniczy zaliczyć zanieczyszczenia powietrza atmosferycznego za niszczenie przy szlakach komunikacyjnych. 

Czasem nieprawidłowe praktyki rolnicze degradację gleb brak środków finansowych na inwestycje związane

z taką rzetelną oraz kompleksową ochroną powierzchni ziemi. Jednym z ostatnich komponentów jest 

ochrona przyrody. Tutaj silne strony to występowanie form ochrony przyrody na terenie gminy, do słabych 

stron oczywiście możemy zaliczyć przekształceń środowiska związane z działalnością człowieka, a także 

napływ zanieczyszczeń spoza obszaru gminy czy zanieczyszczeń lotnych czy płynnych, które na terenie 

gminy również mogą się przedostawać, do szans zaliczyliśmy ograniczenie zaliczeń wód gleb oraz powietrza

pochodzących ze źródeł lokalnych, zabiegi pielęgnacyjne na roślinach występujących na terenie gminy i na 

tych obszarach cennych przyrodniczo, a także oczywiście podnoszenie świadomości ekologicznej, ochronę i 

rozwój lasów poprzez realizację założeń planu urządzenia lasów, które już obowiązują do słabych stron, 

zaliczono przekształceń środowiska zgodnie z działalnością człowieka do zagrożeń wpisano 

zanieczyszczenie środowiska w zakresie powietrza wód, złe metody prowadzenia gospodarki rolnej, brak 

środków finansowych, inwestycje związane z ochroną przyrody, czyli taką kompleksową pielęgnację i 

ochronę tych obszarów cennych przyrodniczo i form ochrony przyrody. Czynniki atmosferyczne pożary 

szkodniki pasożyty, a także kwestie, które wpływają na zmiany klimatu.

Cały program został zamknięty wskaźnikami monitoringu, które przy okazji raportu już zdążyliśmy sobie 

omówić, także ich zestawianie w latach następnych będzie umożliwiało wskazywanie, w jaki sposób te 

działania, które będą podejmowane na terenie gminy, wpływają na stan jakości środowiska. I czy realizacja 

programu ochrony środowiska jest wystarczająca, jeżeli byłaby konieczność jego aktualizacji zmiany co 2 

lata sporządza się raport, który może właśnie wnosić pewne wnioski, czy czy po podsumowania, które do 

programu można wcielać, tak, aby ten dokument był stale aktualny i realizowany na najwyższym poziomie. 

Dziękuję bardzo, że są pytania bardzo proszę o ich zadanie, postaram się udzielić odpowiedzi.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję, proszę bardzo, pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję myślę, że tutaj ta poprawka odnośnie ilości sołectw i mapka też zostały wprowadzone zmianami, 

tak jak w poprzednich tam tak.



Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

Jak najbardziej skorelowane zostało to zarówno w raporcie i w programie.

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę. 

Proszę pan Baczyński.

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż proszę pana, wg tego raportu z lata 2020-2021, a tego, który teraz pan przedstawiał liczba 

kobiet 2018 różni się w tych 2 raportach. Także prosiłbym też sprecyzować.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Przeoczone było.

Tomasz Baczyński (Radny) 

Przeoczone o 20.

Paweł Czupryn ("Ekoprecyzja") 

W którym roku przepraszam?

Tomasz Baczyński (Radny) 

W 2018.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Czy ktoś trzyma jakieś pytania dotyczące programu?

Proszę panie Baczyński.

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję nie tyle mam pytanie, co mam takie uwagi pan, bo są takie nawet mądre zapisy, żadne np. poziom 

opadów się zwiększy. Czy coś się poziom zalesienia zwiększy, ale te mapki, które pan wkleił są takie same 

jak w tym raporcie za rok 2020-2021, dziękuję.



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Jeśli niema przystępujemy do głosowania. 

Już zagłosować na uchwałę w sprawie programu.

Dziękuję głosowało 14 radnych, 12 głosów za przyjęciem uchwały, w 2 głosy przeciw uchwały. Widzę już 

lekkie zmęczenie, w związku z tym proszę, a wstrzymało się przepraszam 12 głosów za przyjęciem uchwały,

w 2 głosy wstrzymujące. Ogłasza na tę chwilę 20 min przerwy.

Przerwa 20 min.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę państwa, proszę uwagę wznawiamy obrady sesji.

Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru od osób fizycznych podatku rolnego leśnego i od 

nieruchomości w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia wynagrodzenia za 

Inkaso na terenie Gminy Będzino. Proszę tutaj, to uchwały przedstawi nam, pani wójt.

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 

Panie Przewodniczący Wysoka Rado, Rado Rada Gminy ma prawo do powierzenia poboru podatku i opłat 

lokalnych w drodze inkasa. Rada Gminy podjętej uchwale ma obowiązek wskazać, oprócz wprowadzenia 

poboru podatków i opłat w drodze inkasa, także wyraźnie osoby z tą inkasa pobiera. W związku z tym, że 

uchwała o podobnej treści z podjęta podczas sesji i XLII z dnia 9 września XLII/261/21 w tej uchwale 

wskazano inkasentów, jednakże w związku ze zmianą sołtysa miejscowości Strzepowo zmieni się zapis § 2 

pkt 19 dla obszaru sołectwa Strzepowo, Sołtys sołectwa Strzepowo Pani Weronika Chudziak, w związku z 

rezygnacją pani sołtys Agnieszki Nowakowskiej Nowaczyk, przepraszam od funkcji pełnienia są z funkcji 

sołtysa, sołectwo wybrało zebranie wiejskie brał nowego sołtysa, panią Weronikę Chudziak w związku z tym

zmiana tutaj jest wskazana w tej uchwale pozostałe zmiany w stosunku do uchwały o 2021 roku pozostają 

takie same.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, pani Imbiorowska.

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Czy ja mogę głosować nad tą uchwałą?



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

To nie jest pani interesie moim zdaniem. Może Pani pozostać.

Proszę czy ktoś jeszcze jakieś pytana?

Jeśli nie ma to przegłosujemy. Proszę, uchwałę w sprawie inkaso.

Dziękuję głosowało 14 radnych, głosowało 13 radnych. Wszystkie głosy za przyjęciem uchwały. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć, nauczyciela, pedagoga,

pedagoga, specjalnego psychologa, logopedy, terapeuty, psychologicznego, doradcy zawodowego oraz 

nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 

sześcioletnie dzieci młodsze.

Proszę witam pana Tomasza Wirkusa, proszone o przedstawienie nam tej uchwały?

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Państwa konieczność podjęcia tej uchwały wynika ze zmian, które zostały wprowadzone latem tego roku w 

karcie nauczyciela, a zmiany dotyczą tego, iż do szkół wprowadzono kolejny zawód zawód, pedagoga 

specjalnego w specjalność takiego pedagoga.

I w poprzedniej uchwale nie mieliśmy zapisu pedagogów specjalnych jeszcze nie wiedzieliśmy, że taki 

będzie, a więc musimy określić liczbę godzin tygodniowego pensum czy pensum czy obowiązkowych zajęć, 

które w ramach etatu z dziećmi, młodzieżą świadczy nam pedagog specjalny, to poprzednie uchwały 

wprowadzono w punkcie tak na pierwszy pkt 2 zmienioną tą uchwałę, a także jej czysty charakter 22 

godziny, na tyle określono podatek karcie nauczyciela, jest powiedziane, że, że mniej może być, więc pewny 

on jest maksymalny od określona jest maksymalna liczba godzin, tak na 22 i tak na tyle, że tutaj zostało 

zachowane. W § 2 ile jest zapis mówiący o tym, że jeżeli w przedszkolu w punkcie przedszkolnym w grupie 

znajdują się dzieci sześcioletnie i dzieci młodsze, również organ prowadzący określa liczbę godzin na 

maksymalnie 25, może dać tych godzin mniej na ich z tego zapisu również skorzystaliśmy, określając też na 

25. 

Klasy przepraszam grupy, które mają tylko dzieci sześcioletnie mają nauczyciele uczący w tych grupach 

pensum 20. Dobrze, to tyle jeśli chodzi o tę uchwałę.



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję.

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Uchwała, jeszcze jedno chciałem powiedzieć, uchwała była konsultowana ze związkami zawodowymi, 

dyrektorami przedszkoli również, była konsultowana.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę pani Barbara Grudzień.

Barbara Grudzień (Radna) 

Mam takie pytanie, bo w poprzedniej uchwale w zapisie było tak wyszczególnione, że jest to pedagog 

szkolny, psycholog szkolny. Czy to ma jakieś znaczenie o tym momencie?

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Przez zmieniły się zapisy w karcie nauczyciela, tak doprecyzowane zostało dokładnie tak jak w tej chwili są 

zapis, tak w karcie nauczyciela.

Barbara Grudzień (Radna) 

Tak dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Ja mam pytanie, czy w tej chwili psycholog i psycholog specjalny to są 2 różne osoby? Czy to jest? 

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Nie pedagog i pedagog specjalny.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Tak pedagog, przepraszam.

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

No to trzeba byłoby, zobaczyć do suplementu dyplomu, jeżeli tam są pewne zajęcia z pedagogiki specjalnej, 

to taki pedagog może być pedagogiem specjalnym, jak nie, to nie, więc niektórzy pedagodzy nie mają 

uprawnień do bycia pedagogami specjalnymi tak, to ta specjalności daje możliwość prowadzenia zajęć z 

dziećmi, które mają na szczególne dysfunkcje takie autyzm jak zespół Aspergera i afazji i parę jeszcze 

innych,



A tymczasem pedagog, pedagog może załatwić sprawy codzienne w szkole, problemy uczniów, problemy 

wspomagać duchowo itd. tutaj jest ten pedagog, specjalny druk tych spraw trochę trudniejszych.

Za chwilę będzie prawdopodobnie trzeba zmieniać uchwały o wynagradzaniu nauczycieli, ponieważ 

wprowadzono nową funkcję w szkołach. To jest mentor.

To był opiekun stażu, a teraz zrobiono zawirowania z ze stażem nauczycieli ze stopniami awansu 

zawodowego i nieprawdopodobnej jesienią zimą będziemy wprowadzać. Mentora to znaczy taką osobę, 

która opiekuje młodym nauczycielem , który będzie za chwilę dyplomowany, ale nie będzie stażystów 

kontraktowych, ten podjął został zlikwidowany, nie mnie komentować, dlaczego bo by się dopasować do 

prawa, które jest wprowadzone.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

A teraz takie pytanie polityczne czy mamy obsadę na te stanowiska w naszych placówkach.

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Mamy obsadę, dyrektorzy starają się tę obsadę zapewni też, co się pojawiło w stosunku do tego, co było. 

Zostały wprowadzone zapisy, które regulują minimalną liczbę etatów, w tych specjalnościach, które państwo

tutaj macie w sumie w zależności od liczby uczniów w szkole czy przedszkolu. Tak. Docelowo mają być 

minimum 2 etaty na 100 uczniów plus odpowiedni ułamek etatu na kolejnych 100 kolejnych 50 itd. jest z 

tym problem, aczkolwiek wiem, że dyrektorzy sobie starają się poradzić. Wczoraj rozmawiałem z 

przedszkolami, z Paniami dyrektorkami. Takie uprawnienia, które pani odmówiła, zaczyna się tak dziać 

nieciekawie, jeśli chodzi o uzupełnianie tych, one są góry narzucony kuratorium, później to sprawdza, daje 

zalecenia wyciąga jakieś konsekwencję.

I nic nie pierwsza zmiana w oświacie nie ostatnia.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, czy ktoś jeszcze obecnie pytania? Proszę pan Baczyński.

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo, panie inspektorze, powiem tylko, że trochę źle mi się Pan kojarzy na tym krześle siedzi, bo 

ostatnie, co pan widział pan zgłaszał chęć zamknięcia szkoły pęknie, ale o do tematu. Czy te nowe 

stanowisko pracy będzie uwzględnione w subwencjach, jakie są przyznawane naszej gminy dziękuję?



Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Będzie uwzględnione, tak to będzie, osobne części, tzw. subwencji uzupełniającej, ale czy ta subwencja 

pokryje całkowicie te koszty, to w to śmiem wątpić. Tak zawsze jest tak, że państwa, że czegoś brakuje nam, 

przez to samorząd jest zostawiony w jakimś niedoborem finansowym w sprawach oświatowych. Może 

pokrycia były całkowite wtedy, kiedy było zdalne nauczanie i dawano 500 zł dla uczyli na doposażenie 

sprzętu komputerowego, czy też słuchawek, czymkolwiek co miało czy poprawiały jakość tego zdalnego 

nauczania. Wtedy rzeczywiście to było złotówka do złotówki, a tak zawsze są pewnego rodzaju brak takiej w

związku z tym, że kojarzy to zadaniem duże państwa jest reprezentowanie tego, co organ prowadzący, 

którym jest Rada Gminy, którym jest wójt, ja to ogromny co jest do czegoś nie dochodzi.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę, czy ktoś jeszcze jakieś pytania? 

Jeśli niema to przystępujemy do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia tygodniowego obowiązku 

obowiązkowego wymiaru zajęć. Proszę. 

Dziękuję głosowało 14 radnych, 14 głosów za podjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta.

I teraz mamy proszę państwa uchwały, dodatkowo sadzone pierwsza uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działalność Wójta Gminy Będzino. Bardzo proszę. Przewodniczącą Komisji Skarg i Wniosków panią 

Krystynę Najdzion o przedstawienie tej uchwały. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Rada Gminy w Będzinie uchwala, co następuje. Po rozpatrzeniu skargi złożonej przez rodziców w zakresie 

prawidłowego zakwalifikowania wniosków do konkursu grantowego, Cyfrowa Gmina, wsparcie dla dzieci z 

rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym. Cyfrowy jednostki samorządu terytorialnego oraz 

wzmocnienie cyfrowej dostępności.

Działanie 5.1 rozwój cyfrowy JST oraz cyfrowy na lata 2014 2020, po zapoznaniu się ze stanowiskiem 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji uznaje się skargę za bezzasadną z przyczyn wyszczególnionych w 

uzasadnieniu do niniejszej uchwały. Wykonanie powyższej uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady 

Gminy w Będzinie zobowiązując go do przesłania skarżącym niniejszej uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Uzasadnienie. W dniu 7 lipca 2022 roku do Rady Gminy w Będzinie została złożona ponowna skarga przez 

rodziców XX dziecka niezakwalifikowanego do Konkursu Grantowego Cyfrowa Gmina - Wsparcie dzieci z 



rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym –„Granty PPGR” Oś V. Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie

cyfrowej odporności na zagrożenia - REACT-EU Działanie 5.1 Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie 

cyfrowej odporności na zagrożenia Program Operacyjny Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020. Skarga 

dotyczyła nieprawidłowej kwalifikacji dziecka w oparciu o wytyczne programu i regulaminu konkursu 

grantowego, leżącego po stronie Beneficjenta. Skarga była przedmiotem analizy Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji. W trakcie rozpatrywania skargi Komisja zwróciła się do Pracownika Urzędu Gminy w Będzinie w 

sprawie przedstawienia dokumentacji i udzielenia wyjaśnień w zakresie weryfikacji zapisów programowych 

Konkursu Grantowego w odniesieniu do pisma Skarżącej. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 25 

lipca oraz 26 sierpnia 2022 roku przeprowadziła kontrolę dokumentacji składającego wniosek, stwierdzając, 

że skarga była niezasadna, prócz wniosku nie było żadnych innych dokumentów. Po przeanalizowaniu 

powyższego stanu Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznaje, iż złożona skarga przez ojca dziecka 

niezakwalifikowanego do Konkursu Grantowego Cyfrowa Gmina - Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich 

w rozwoju cyfrowym –„Granty PPGR” Oś V. Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności 

na zagrożenia - REACT-EU Działanie 5.1 Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na 

zagrożenia Program Operacyjny Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020, jest w pełni niezasadna.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji stwierdza jednogłośnie, że pracownik Urzędu Gminy w Będzinie 

powinien wykazać się większą starannością i dokładnością w przygotowaniu wniosku o przyznanie grantu, 

powinien opierać się na dokumentach posiadanych w urzędzie, dostępnych danych /kontaktowych/, co 

zostało potwierdzone w dokumentacji konkursowej. Należy tu przypomnieć, że mina nie ponosiła żadnych 

środków finansowych na realizację grantu, całość środków pochodziła z programu grantowego.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuje, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie tej uchwały.

Nie ma to przystępujemy do głosowaniu.

Dziękuję głosowało 14 radnych, 14 głosów za podjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Proszę państwa mamy tą ostatnie uchwały w dniu dzisiejszym wprowadzono też dzisiaj jest to uchwała 

intencyjna, na wniosek Rady Gminy Słupsk.

Z zostały tam tamtej gminie przyjęte grunty około 900 ha chyba na rzecz miasta Słupska i ich tak gmina 

została też pozbawiona terenów i bardzo tutaj prosi o takie apele o podjęcie prac legislacyjnych nad ustawą o

samorządzie gminnym w zakresie dopuszczalności tych zmian granic sprecyzowania tego, bo na dzień 



dzisiejszy to są pewne przepisy, które są tylko interpretacje, mogą być przyjęte. Natomiast nie ma jakiś 

konkretnych zapisów. Ja przedstawię państwu to uchwały i na końcu tej w uzasadnieniu są te najważniejsze 

takie elementy.

Uchwała w sprawie apelu o podjęcie prac legislacyjnych związanych ze zmianą przepisów u.s.g. w zakresie 

dopuszczalności zmiany granic jednostek samorządu terytorialnego. Rada Gminy w Będzino postanawia 

wystąpić z apelem do posłów na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej senatorów Rzeczypospolitej oraz kancelarii 

premiera RP i wszystkich podmiotów zainteresowanych tworzeniem dobrego prawa o podjęcie prac 

legislacyjnych w celu zmiany przepisów u.s.g. w zakresie dotyczącym dokonywania zmiany granic jednostek

samorządu terytorialnego § 2 ustala się treść apelu, którym mowa w § 1 w brzmieniu zawartym w 

uzasadnieniu niniejszej uchwały w wykonaniu uchwały w tym wybuduje adresatów powierza się Wójtowi 

Gminy Będzino. Paragraf 4 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Teraz uzasadnienie, apel o podjęcie plac legislacyjny związany ze zmianą przepisów u.s.g. w zakresie 

dopuszczalności zmiany granic jednostek samorządu terytorialnego Rada Gminy w Będzinie wzywa 

wszystkie osoby i podmioty uczestniczące w procesie tworzenia dobrego prawa, wszelkie instytucje, które w 

zakresie swojego działania mają wpływ na poprawę jakości, sprawowania władzy publiczne oraz rozwój 

samorządności o pojęcie lub włączenie się popart działań mających na celu zmianę przepisów ustawy z dnia 

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym w zakresie dotyczącym dokonywania zmiany granic 

administracyjnych jednostek samorządu terytorialnego. Wystąpienie niniejsze jest owocem doświadczeń 

jakie stały się udziałem mieszkańców gminy. Rozporządzeniem z dnia 25 lipca 2022 roku w sprawie 

ustalenia granic niektórych gmin miast i nadania niektórym miejscowościom statutu miasta statusu miasta, 

dziennik urzędowy 2022 roku poz. 1597 rada ministrów zmieniła granice gminy Słupsk, odbierając na rzecz 

innego samorządu ponad 900 ha powierzchni wraz infrastrukturą. Nie tylko utratę terytorium, a wraz 

infrastrukturą i nakładami mieszkańców gminy Słupsk bez żadnego odszkodowania, ale przede wszystkim 

towarzyszące zmianom poczucie wykluczenia i bezradności jest podstawą negatywnej oceny działań 

sąsiedniej gminy i władz państwowych dokonujących zmian. Podziały i utrata zaufania wywołane są 

szkodliwą decyzją, będą bardzo trwałe w efekcie uznaniowego stosowania aktualnych przepisów prawo do 

samorządu rozumiane jako możliwość gospodarowania połączonej więzami wspólnoty ludzi na 

niezmiennym kryterium przestaje być prawem stabilny. Bezradność, którą odczuwają ludzie powstaje w 

efekcie dopuszczalnej przez prawo możliwości wnioskowania przez jedną gminę odebrania znacznej części 

terytorium innych gmin, bezradność owoce niepewności, gdyż do końca trwania procedury nikt nie wie, w 

jakim zakresie samorząd zostanie ostatecznie pozbawiony te terytoria, poczucie wykluczenia. To praktycznie



praktyczna konsekwencja tego żadne wyniki aktywności społecznych konsultacji protestów nie są brane pod 

uwagę głos ludzi najbardziej zainteresowanych jest w praktyce pomijany, nawet kiedy jest to głos 

jednoznaczne i wyraźnie. Rada Gminy w Będzinie wzywa do rozpoczęcia prac nad zmianami przepisów 

dotyczących warunków zmiany granic samorządu. Przekonana już jest, iż obowiązujące obecnie nie zmiana 

nie zmieniane przez wiele lat przepisy straciły swoją aktualność, pomyślane na początku polskiej drogi 

samorządowej jako instrument tworzenia się samorządów i kształtowania granic gmin. Teraz wywołują 

poczucie krzywdy i niesprawiedliwości, kiedy już więcej niż jedno pokolenie wyrosło na obecnym systemie 

samorządowym, potrzebę dowolnego kreowania granic musi zastąpić potrzeba stabilności, pewności prawa 

do terytorium. Nie sposób nie mając pewności trwałości granic samorządu inwestować w infrastruktury, 

która może być praktycznie w każdym czasie w odebrana bez zapewnienia realnego wpływu społeczeństwa 

na podejmowane decyzję, bez żadnego odszkodowania za nakłady pozostawione na odbieranych terenach.

To uniemożliwia rozwój niszczy zapał rozwoju samorządu. Z tego względu nie tylko na bazie własnych 

doświadczeń, ale słuchu, wsłuchując się głosy innych samorządów. Prosimy o pilne podjęcie działań w celu 

zmiany przepisów poprzez ograniczenie możliwości zmiany granic samorządów na wniosek tylko do 

przypadków zgodnie z działaniami wszystkich zainteresowanych zmianą samo rządów nigdy zaś na wniosek 

jednego samorządu przeciw drugiemu pozostawienie możliwości dokonania zmian granic przez władze 

państwowe z urzędu. Jednak przy wyraźnym wskazaniu kryteriów, jakie muszą być spełnione do dokonania 

takiej zmiany ograniczenia ich częstotliwość, poddanie kontroli sądowej aktu prawnego władz państwowych 

dokonującego zmian granic jednostek samorządu. Ustalenie jasnych kryteriów słusznego odszkodowania za 

infrastrukturę przekazywaną z urzędu innemu samorządowi i dopuszczenie drogi sądowej w tym zakresie 

zarówno co do zakresu odszkodowania jak i jego realizacji. Tu proszę państwa, mogę jeszcze dodać, że 

będąc w sejmie na spotkaniu z komisją samorządu terytorialnego, wówczas też w zasadzie te wszystkie 

warunki są w do znowelizowanej ustawy. Ona jest przekazana do marszałek Sejmu w tym Sejmu, tylko czy 

to będzie, to na tę chwilę trudno odpowiedzieć. Głównie tutaj chodzi, żeby była zgoda obopólna dwóch 

sąsiednich gmin. No i kwestia właśnie odszkodowania, bo przecież wszelkie inwestycje, które zostały 

wykonywane na terytorium, które jest przejmowane przez inny podmiot. To jest też kosztem wszystkich 

pozostałych. Gdzie te środki mogły być lepiej wykorzystane a te odszkodowanie takie realne, żeby odzyskać 

te środki przez wiele lat inwestowanych w teren, który jest przejmowany.

Proszę, czy ktoś z państwa to jeszcze szczytowy dopowiedzieć czy dodać, czy jakieś wątpliwości ma?

Jeśli to przystępujemy do głosowania.



Dziękuję Głosowi 14 radnych, 14 głosów za przyjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta.

Tyle w pkt 5 podjęcie uchwał i teraz jesteśmy, w pkt 6 podsumowanie roku szkolnego.

I tak może pracowało pana Tomka nie musi pani wójt chyba chodzić.

Proszę Państwa mamy pkt 6 podsumowanie roku szkolnego. Proszę oddaj głos panu Tomaszowi Wirkusowi

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Podsumowanie roku szkolnego 2021/2022, w pkt 1 przedstawiona jest liczba oddziałów oraz liczba uczniów 

w poszczególnych szkołach. Ta liczba w porównaniu do poprzedniego roku roku 2020/2021 jest około 9 

uczniów mniejsza za to w ciągu roku przybyło nam troszeczkę uczniów z Ukrainy. I to całkiem sporo tych 

uczniów było bo moi drodzy, aż 41 w szkołach podstawowych średnio miesięcznie i 13 uczniów w, brało 

udział w wychowaniu przedszkolnym, czyli chodziło do punktów przedszkolnych, przedszkoli i oddziałów 

zerowych itd. W gminie utworzone, były początkowo 2 oddziały przygotowawcze dla dzieci z Ukrainy. 

Później ograniczyliśmy się do 1 oddziału przygotowawczego w Mścicach oddział przygotowawczy to było 

miejsce, czy też forma organizacji nauczania, która przygotowywała dzieci do posługiwania się językiem 

polskim do poznawania naszego kraju itd. bez możliwości promocji do klasy następnej. W związku, z czym 

w trakcie już w marcu w kwietniu część już przechodziła do klas poszczególnych do poszczególnych 

oddziałów. Część uczniów była klasyfikowana. W w tym roku ruszy jesteśmy przy Ukrainie przy dzieciach z

Ukrainy w tym roku dzieci będzie w szkołach i przedszkolach mniej część z nich po prostu wyjechała. Teraz 

tak wychowanie przedszkolne trochę nam przybyło dzieci związanych z przedszkolami z innych gmin, to 

znaczy mamy sporą emigrację do okolicznych gmin w stosunku do poprzedniego roku szkolnego, 

zwiększyło nam się to o 7 czy 8 dzieci i dalej uczęszczają one do głównie do przedszkoli na terenie 

Biesiekierza, Koszalina i Mielna zmniejszyła się liczba dzieci, które uczęszczały do Ustronia Morskiego do 

przedszkola.

Kolejna rzecz to egzamin ósmoklasisty. Wyniki macie państwo przedstawione na strony następnej. Mamy w 

tym roku aż czworo uczniów, którzy zdają język niemiecki, zdawali język niemiecki. W zeszłym roku było 

dwoje wyniki jak państwo widzicie, a tutaj jest jak naprawdę nieprzewidywalne raz w danej szkole, dana 

klasa, ósma ma bardzo dobre wyniki, później ma za ósmy następny rocznik gorsze. Proszę sobie przyrównać 

wynik szkół do wyników gminy średniego i załóżmy do wyników powiatu, bo to są takie najbardziej 

wiarygodne i obiektywne porównania. I tak jeśli chodzi o język Polski. 2 punkty procentowe mniej niż w 

powiecie, jeśli chodzi o matematykę, 3 punkty więcej niż powiecie podobne wyniki.



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Przepraszam, panie inspektorze, bo my dostaliśmy?

Informację o wyborze, ja nie mam takiego dotyczącą przygotowania do nowego roku szkolnego.

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

O przepraszam, to znaczy by były 2 pakiety, jeden z tym zrobić z tym tak.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Ale mamy jedno.

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

I teraz jest.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Pan Gosławski wyszedł nie wiadomo, gdzie ale chyba nie wróci, z teczką poszedł. 

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Dobrze jesteśmy przy matematyce tutaj wyniki dla gminy są wyższe niż wyniki powiatu. Takie same jak 

wyniki województwa, z kolei dla języka obcego wynik gminy 63% wynik województwa 65 powiecie 61 i są 

to wyniki zbliżone. Mówię, raz trochę wyższy raz trochę niższe nie odbiegające od średniej, dlatego tutaj 

terenu naszego województwa.

Jeśli chodzi o stypendia motywacyjne, zdrowie za dobre wyniki w nauce. I tu chciałbym powiedzieć, że 

dotyczy to naszych uczniów szkół, które my prowadzimy jako samorząd, nie dotyczy to uczniów, którzy 

mieszkają na naszym terenie a uczą się w koszalińskich szkołach, tylko naszych uczniów, stypendium 

motywacyjne za wyniki w nauce i osiągnięcia sportowe i dalej kontynuuje dotyczy to uczniów, którzy 

osiągnięcia sportowe mają związane z działalnością kół zainteresowań sekcji sportowych sekcji jest 

zespołowych na terenie naszej gminy, tak, więc jeżeli uczeń gra np w szachy po za nasza gminą, nie 

reprezentuje szkoły, ma tam dobre osiągnięcia, o no za to musi ją po prostu nie należy.

Jest regulamin przyznawania tych stypendiów. Regulaminy są mniej więcej dopasowane, tak, żeby wspólne 

dla poszczególnych szkół będzie przyznają dyrektorzy placówek na wniosek rad pedagogicznych. Tak. I my 

właściwie określamy tylko poziom finansowy, zajmujemy się obsługą finansową tego całego procederu 

przyznawania stypendiów nic więcej decyzje wydają dyrektorzy szkół, tak. Kwota z kolei jest ustalana na 

podstawie od kwoty na świadczenia socjalne też nie może jej przekraczać. Dla 250 to 240, jak tam coś 



podniosą, wtedy też będzie możliwość podniesienia przez nas.

Tych stypendiów w tym roku szkolnym było znacznie mnieniej niż w zeszłym w zeszłym roku przy tej samej

kwocie za jedno stypendium, proszę państwo 36 000 około roku 25 680 jak państwo domyślacie było mniej 

nauczania zdalnego i uczniowie przez to, że może byli mniej zdolni. 

To nie znaczy, że zdalne nauczanie spowodowane pandemią się nie odbywało. W pkt 5 macie państwo 

wypisane okresy, w których zdalne nauczanie było i w których klasach mowy o szkoły są bardzo dobrze 

przygotowane do tego zdalnego nauczania. Muszę powiedzieć, że doświadczenia ze zdalnego nauczania 

zostały również przeniesione i do kontaktów między nauczycielami rodzicami i do zajęć indywidualnych po 

godzinach, gdzie nauczyciel może się wybranym uczniem kontaktować i zostały na pewno przeniesione do 

prac rad pedagogicznych, ponieważ część tych rad pedagogicznych w tym okresie również odbywała zdalnie.

W tej chwili jak jest nagła potrzeba, żeby nauczyciele z danej szkoły, nawet poza tym okresem, kiedy jest 

czas lekcyjny mogli się spotkać, czy podjąć jakąś uchwałę, również można zrobić sobie zdalnie. Tak po 

południu przed południem, kiedy tam to będę pasowało. W szkołach, działają wciąż koła zainteresowań, 

choć w relacji do lat minionych tych powiedzmy 6 lat, to są troszeczkę są one okrojone. Działa koło 

turystycznych, które funkcjonuje dla wszystkich szkół, organizując wycieczki z turystyki i krajoznawstwa. 

Działa chór, oczywiście w szkole w Mścicach na parę jeszcze innych sekcji, które w Tymieniu karate, które 

osiąga sukcesy po za nasza gminą.

Kolejna rzecz, która by się odbywała poza naszymi placówkami, ale dotyczy również systemu oświaty jest 

dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych, pracowników z Funduszu Pracy. Takich 

pracodawców było 6 uczniów 5 jeden zmieniał pracodawców w między czasie, stąd ta rozbieżność wydano 

proszę państwa, muszę powiedzieć sąd czy 36 230 złotych to są przepraszam tu za błąd, to są pieniądze 

całkowicie refundowane przez wojewodę. Wysyłamy wniosek do kuratorium na kuratorium na podstawie 

wniosku daje nam pieniążki pod konkretnego pracodawcy jest środków przekazu rzecznikiem, tych.

Wydatki na oświatę ten siódmy punkt wzrosły w stosunku do poprzedniego roku szkolnego, ponieważ 

wzrosły koszty utrzymania infrastruktury szkolnej to jest raz, podniesionych zostały płace nauczycieli to jest 

2 myślę, że podwyższone zostały troszeczkę płace pracowników obsługi.

Koszty związane z dowozem uczniów, za to były nieco niższe, mimo tego, że były wtedy jeszcze w tym 

okresie, dla którego są przedstawione. Tutaj nie brano pod uwagę dzieci z Ukrainy, za to brane były okresy 

przestoju pracy szkół związane z pandemią, za które oczywiście nie było dowozu, nie płaciliśmy.



I kwestie już sam koniec proszę państwa,to jest ta prognoza na, a rok szkolny

2022/2023, które może już powiem przy okazji następnego punktu. Przygotowań do nowego roku szkolnego.

Jeżeli Państwo pozwolą to wejdę płynnie do tego można?

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Nie bardzo można, bo musimy zamknąć 1 punkt. W związku z tym, czy ktoś z państwa jakieś pytania 

dotyczące do tej informacji przedstawionej?

Jeśli niema to proszę kontynuować. 

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Dobrze, to prognoza jeśli chodzi o liczbę uczniów na ten rok 2022/2023 z tym, że są to materiały już 

całkowicie świeżę, z ostatniego tygodnia z narady dyrektorów było trochę tych uczniów, a przybyło, dlatego 

m.in. że doszło trochę dzieciaków z Ukrainy.

I tak w szkole w Mścicach 285 uczniów 14 oddziałach. 

W Tymieniu to oddziały 8 szkoły podstawowej 1 punkt przedszkolny 1 oddział zerowy. Szkoła Podstawowa 

w Dobrzycy 115 i 26 razem też 10 oddziałów, licząc punkt przedszkolny i oddział zerowy. W szkole 

podstawowej w Będzinie z siedzibą w Łeknie, 119 w 8 oddziałach, no i przedszkola proszę państwa to już na

max, na maksa właściwie ułożone 86 w Będzinie i 143 w Mścicach z tym, że w Mościcach również są dzieci 

z Ukrainy, po 1 bodajże dla każdego oddziału dokooptowanym tyle możemy. I teraz tak, jeżeli podejdziemy 

do tego bardziej szczegółowo, to dane tutaj są przygotowane na tej drugiej kartce. Tutaj jest mowa o 

przygotowaniach do nowego roku szkolnego. Proszę zwrócić uwagę na klasy pierwsze przy każdej placówce 

trochę tych dzieci się pojawiło więcej w stosunku do poprzednich lat. I tak mamy w Łeknie aż 17, w 

Dobrzycy 19 rok, dalej w szkole podstawowej w Mścicach, no to jest troszeczkę mniej niż było w zeszłym 

roku, ale proszę zwrócić uwagę na pewną prawidłowość w Mścicach. Co drugi rok mamy więcej, znaczy nie 

mniej, więc im mniej. Tak liczba uczniów z Ukrainy dziewięcioro będzie w Mścicach, a więc jeśli chodzi o 

nasze polskie dzieci od tych dzieci w Mścicach w stosunku do ubiegłego roku i tak będziemy mieli 

troszeczkę więcej. No i szkoła podstawowa w Tymieniu w stosunku do tej bardzo minimalistycznej klasy 

drugiej wreszcie w pierwszej klasie będzie piętnaścioro uczniów.

Również są wypisane informacje pochodzące od dyrektorów, które mówią o tym, co zrobiono w związku z 

rozpoczęciem roku szkolnego lub też co zrobiono jeszcze w minionym roku szkolnym w ramach bieżących 

prac. 



Oczywiście, jeżeli sobie państwo życzą, mogę to państwo przeczytać dużym skrócie. Otóż szkole 

podstawowej w Łeknie pan dyrektor informuje o tym, że odnowiona elewacja od strony dziedzińca 

wykonano piękny mural tutaj o nazwiska 2 panów, którzy z Łekna pochodzą, którzy wspomagali te 

działania. Dalej proszę państwa, jest też informacja o tym, że pan dyrektor pilnie potrzebuje wymienić kocioł

C.O. no boi się po prostu, czy bał bo dyrektor przechodzi na emeryturę o to czy ten kocioł wytrzyma sezon 

grzewczy, to jest taka mała uwaga o tym, żeby to w planach budżetowych mieć. Dalej szkoła podstawowa w 

Dobrzycy tutaj też będzie zachodzić zmiana dyrektora o tym później powiem. Mamy proszę państwa, drobne

naprawy dotyczące takiego małego placyku zabaw przy szkole.

Ale też, jakby powiedzieć stałe problemy związane z konserwacją dekarską, blacharską i z naprawą 

ogrodzenia szkolnego. Zadaszeniem wejść. W Mścicach. W Mścicach proszę państwa w zeszłym roku była 

tam powiem wprost, przykra historia związana z daje i zabiera, jeśli chodzi o płot. Że płot no jest niezbędny 

teren szkoły ogradza się tak jest w przepisach w rozporządzeniu dotyczącym warunków bezpieczeństwa 

higieny, pracy nauczania w publicznych szkołach i placówkach, że teren szkoły musi być ogrodzony i tam 

dyrektor będzie zabiegał o to ogrodzenie, jakikolwiek sposób by miało ono powstać, to będzie ono po 

potrzebne niejako ogrodzenie nie do sforsowania dla uczniów, tylko choćby symboliczne ogrodzenie, które 

odgradza teren szkoły od terenu, od chodnika od ulicy by uczniowie wiedzieli, gdzie się mają zatrzymać. Tak

bym. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Rozumiem, ale to dotyczy tego programu ścieżki edukacyjnej, to jest, które miało być ogrodzenia, które 

poprzedni wójt zrezygnował.

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Tak, Z tym daje zabiera to była taka...

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Znaczy zabrał i nikomu nie dał, natomiast na pewno pani wójt zrobił wszelkie starania, żeby to zrealizować.

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Dalej proszę państwa w zeszłym roku szkolnym, tak, a wiosną był problem z rurami kanalizacyjnymi, część 

z nich popękała i została już wymieniona, no druga część wymaga po prostu tej wymiany jest podany koszt 

22,5 tys zł.

No i monitoring wizyjny, dzieci mają coś w sobie takiego, że lubią kontaktować się z przedmiotami w 



sposób ostateczny dla tych przedmiotów, czy taki, który wykluczy je później z użytkowania i pogorszy 

estetykę tych podmiotów czy urządzeń, stąd może w ramach próby sprawdzenia, które z tych młodych osób, 

które z tych młodych osób tak się udziela, monitoring. Dalej szkoła w Tymieniu tu dyrektor, ma odwieczny 

problem. Jak państwo wiecie związane z kubatura budynku, termoizolację tego budynku to są bardzo duże 

pieniądze i w pewnej perspektywie lat należałoby też nad tym tematem się pochylić. Kolejna rzecz 

przedszkole w Będzinie, jeszcze może trochę pożyje przetrzyma, były robione prace konserwacyjne 

remontowe.

Poprawiły się w tym przedszkolu, to to trzeba przyznać nie ma tego, o takiej intensywności tego przykrego 

zapachu ale, ale proszę państwa, no ona pęka w szwach jest potrzebne. Jak państwo spojrzycie na to, ile 

naszych dzieci ucieka gdzieś tam po gminach sąsiednich. Oni mają tutaj miejsca takim rasowym 

przedszkolu, bo same nie wystarczą. To jest potrzeba tego, żeby przedszkole jakieś takie nowe się stało.

W Mścicach też przedszkole jest pełne, proszę państwa to nie są dzieci, które skądś tam przyjeżdżają, tylko 

nasze gminne dzieci a jest możliwość dokonania pewnych inwestycji rozwojowych w ograniczonym 

zakresie, ale to powiedzmy jest tutaj dalsza kolejność, Będzino bym tutaj stawiał na państwo jest myślę, że 

sobie poradzicie jak to zrobić. Jeśli chodzi o remont w Będzinie pani dyrektor, tutaj informuje o tym, że tak 

kupiono komplety mebli do sal o szafach, jest mowa o odnowieniu ścian. Dalej też informuje o tym, że 

pewne zmiany powinno się poczynić na placu zabaw, w związku z tym, że część tych elementów z 

zabawkowych ulega zużyciu. Chciałbym powiedzieć, że ono widziałem placu zabaw, który w niezmienionej 

formie przetrwał dłużej niż 5 lat.

Naprawdę trzeba zwracać uwagę, to się kupuje kiedyś był taki szał na te place zabaw, to, co sprzedawano, 

wówczas wydawało nam się, że jest super nam się okazało nie dotrwała, nie dotrwały zabawki zbyt długo.

Dalej proszę państwa Mścice tu jest cały proszę państwa, wykaz tego, co zrobiono w ostatnim roku, jest 

mowa o wymianie drzwi wewnętrznych, a są takie drzwi, że właściwie można by powiedzieć, że to jest jakaś

kajuta w środku pod tematykę patrona przedszkola zrobione, drzwi mają okienko okrągłe. Szyba jest taka 

mleczna nie widzimy w środku.

Także wymieniono na porządne drzwi. Jest 17 sztuk. 

Podłoga wyczyszczony porządnie zmieniono trochę zieleni, łódeczkę tam stała też wokół tej łódki przy 

wjeździe do przedszkola. Są fajne zmiany poczynione.

No też, pani dyrektor zaplanowała troszeczkę zmian, na nowy rok szkolny, to oczywiście są to życzenia od 



pieniędzy zależy, będą to pobożne życzenia. I podsumowanie, może zacznę od pierwszej rzeczy. Pan 

dyrektor Bogdan Wojsa przeszedł na emeryturę, pracował 41 lat, nauczyciel 21, 20 jako dyrektor.

W związku z tym, że był ogłoszony konkurs na dyrektora szkoły podstawowej w Będzinie z siedzibą w 

Łeknie, w czerwcu nie zgłosił się żaden kandydat wobec tego pozostała możliwość taka, że powierzono 

stanowisko dyrektora nauczycielowi z tej szkoły, a okres 10 miesięcy nauczyciel jest pan Piotr Frątczak.

Miał największe poparcie, jeśli chodzi o dość to była jedyna osoba wskazana przez radę pedagogiczną, 

opinia rady pedagogicznej może wiążąca nie jest, ale daje do myślenia zarówno organowi prowadzącemu 

wypadku, pani wójt, jak i organowi sprawującemu nadzór pedagogiczny, którym jest Kuratorium Oświaty w 

Szczecinie. Druga zmiana, jaka zaszła, jeśli chodzi o zarządzanie placówkami oświatowymi, to już 

wyłoniona w drodze konkursu w Dobrzycy, co pani Małgorzata Górzyńska już ze stanowiskiem dyrektora 

bierze rozbrat, tam w wyniku konkursu została wyłoniona kandydatka, która uzyskała akceptację kuratora i 

jej powierzono stanowisko na okres 5 lat szkolnych, czyli od 1 września tego roku do 31sierpnia roku 2027. 

Są zmiany personalne. No i teraz, podsumowując, jeśli chodzi o liczbę już 632 szkół podstawowych 300 

uczniów objętych będzie wychowaniem przedszkolnym. Razem mamy 932 uczniów i 36 uczniów z Ukrainy,

który, którzy tutaj są wliczeni do tych wartości, które państwu przedstawiły.

Plan przygotowany nie zagraża bezpieczeństwu no i pracowników. Placówki są dostosowane do tego, żeby w

razie czego jeżeli wybuchnie pandemia stosować wszelkiego rodzaju zalecenia głównego inspektora 

sanitarnego i również są dostosowane doprowadzenia pracy zdalnej. W sierpniu wyłoniona została jeszcze 

firma transportowa, która będzie świadczyła usługi przewozu uczniów, szkół, koszty związane z tym 

przewożą przewozami. W związku ze względu na to, co każdy z nas obserwuje na stacjach benzynowych i 

jest ta sama firma, która w latach poprzednich świadczyła te usługi. To tyle.

Jest to jakieś pytania. To.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję. Proszę proszę pani Banaszczak.

Joanna Banaszczak (Radna) 

Chciałam się spytać, a co ze żłobkiem?

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

A żłobek ma pan tych dzieci 32 w grupach, będzie funkcjonował dalej, jeśli chodzi o sprawy personalne czy 

organizacyjne są wiem, że prowadzone rozmowy między.



Te rzeczy zostaną tak wyprostowana dochodziło do dużej inaczej, żeby się pracowało spokojniej i powiem 

bezpieczniej. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Czyli rozumiem, że jest szansa na to, żeby była zatrudniona pani sprzątająca, na cały etat zaznaczam, że 

środki w budżecie było na to zapewnione.

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 

Wniosek wpłynął od pani dyrektor ja wyraziłam na to zgodę.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę ktoś chciał państwa zabrać głos pan Bryliński proszę. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję chciałbym dopytać, bo tutaj widzę niezbędne, jakby naprawy remonty do wykonania.

Ale nie jest wymienione, poprawa warunków w szkole w Dobrzycy chodzi o to boisko.

Gdzie temat jest wałkowany od kilku lat. Na szczęście już nie ma poprzedniego włodarza, który twierdził, że 

lepiej chodzić na boisko po błotnej drodze, także myślę, że tutaj trzeba było ponownie wrócić do tematu i 

zastanowić się w tym kierunku zrobić, bo chyba jedyna szkoła, której nie ma, boiska.

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Może tak, żeby tak by to jakoś pozbierać. Pozwole sobie na takie.

Pan to nie będzie prywatne, to jest tak można powiedzieć od strony, człowieka który się oświatą zajmuje lata.

Jeżeli Państwo pozwolą, takie, do którego się później przez 15-20 lat nikt nie dotkniesz remontu. To jest 

jedna rzecz.

Boisko to nie jest wydatek podejrzewam wielkości szkoły czy przedszkola, że to takimi gospodarskimi 

środkami wykonać w Dobrzycy.

Dalej proszę państwa, bieżące remonty placówek, które mamy, jeżeli byśmy chcieli, która z tych placówek, 

aby w cudzysłowie, bo pewne państwa nie chcą. Ja nie chce nikt nie chce zlikwidować, to tak społeczeństwo 

na to zgody nie wyrazi kurator oświaty na to zgody nie wyrazi, więc z prawnego punktu widzenia żadne z 

tych placówek nie zlikwidujemy, chyba że się odpukać coś tam stany w wyniku burzy czy czegoś, wtedy 

będziemy musieli. Inaczej bym to widział na przyszłe lata, bo po płot wokół szkoły w Mścicach, w ten czy 



inny sposób w końcu będzie zrobiony czy to systemem takim gospodarskim czy z tego grube pieniądze, które

najpierw dyrektor się cieszy, że dostał, a później był zdezorientowany, że już ich nie ma. Tak było. Czy tam 

wzrośnie liczba dzieci w szkołach. Myślę, że ona będzie na podobnym poziomie przez najbliższe 10 lat.

Myślę, że Mścice się dalej, będą zabudowywane, a teraz będzie para na ten teren tutaj. Ludzie szukają 

miejsca za miastem, żeby mieć tam swój dom w ciszy spokoju, żeby dzieci odsyłać, tam gdzie jest blisko 

przy ogólnej do małych. I jakie są trendy wszędzie, i to tyle mam do powiedzenia od siebie.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Tutaj jeśli mogę w nawiązaniu do wypowiedzi. No tutaj bardzo poważną poważnym problemem, jeżeli 

chodzi o obiekty szkoła w Tymieniu, bo raz, że to bardzo duży obiekt wymaga termomodernizacji, wymaga 

wymiany instalacji elektrycznej. Wymiana co wymaga wymiany całego systemu ogrzewania.

Bo bazuje to w tej chwili na instalacji gazowej, natomiast cała sieć centralnego ogrzewania wewnętrzna to są

stare rury za dawnych czasów o średnicach, gdzie ten zład wody jest bardzo duży ogrzewanie, jest 

niesłychanie kosztowne. To jest bardzo duże wyzwanie, ale drugie wyzwanie dotyczące tej szkoły też 

zagospodarowanie tej szkoły jako tak dużego obiektu przy tak małej liczbie dzieci częściowo zajmuje tam do

seniora, ale jeszcze jest tam bardzo dużo wolnego miejsca, gdzie szkoła jest wyposażona w stołówkę. I to jest

wielkie wyzwanie, tutaj, żeby tu maksymalnie ograniczyć koszty, jednocześnie zagospodarować cały ten 

teren. Proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos proszę pan Baczyński.

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo, Otóż z moich mojej mojej wiedzy wynika, że w najbliższym czasie rodzice ze szkoły 

podstawowej w Łeknie będą pisali pismo w sprawie wydłużenia działania świetlicy w tej szkole. Jak to 

wygląda na to chwilę, panie inspektorze?

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę pan Wirkus.

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Pozwolę sobie już tutaj mamy ustalone z panią wójt pewne granice działania świetlicy w godzinach od do. 

Tak. Mogę powiedzieć, że no jest to dosyć elastyczne, ale bez jakiejś takiego bez przesady. Na pewno jest to 

korzystniejsze dla rodziców dla dzieci dla organizowania życia rodzinnego, aniżeli było to w roku ubiegłym. 

Zobaczymy, może tak po co mają pisać pisma, wystarczy, że pójdą do dyrektora. Powiedzą dyrektorowi, 

jakie mają oczekiwania dyrektor do nas zadzwoni, a my to jakoś dostosujemy temu, żeby był już dobrze tak.



Myślę, że to po pierwsze, będzie to wcześniej dyrektorzy o tym wiedzą. Oni chcemy powiedzieć w powiecie 

lub świetlicy od do może się okazać wtedy, że jest zbędna, będziemy płacić nauczycielom, dopasujemy 

świetlice do danej placówki. Po prostu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, pani wójt, chciała też dodać.

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 

Chciał potwierdzić to co powiedział Pan Inspektor, podczas spotkania z dyrektorami podczas narady z 

dyrektorami, rozmawialiśmy o tym, aby te godziny wydłużyć pracę świetlicy, w ramach potrzeb szkoły. 

Realne potrzeby będą brane pod uwagę, dyrektorzy to wiedzą i mają padać, a ja wygląda dziś również o tym 

i robimy tutaj bieżące szacowanie kosztów, aby przywrócić zajęcia basenowe, chociażby na początek w 

trzech klasach szkoły podstawowej. Uważam, że to bardzo ważne zadania dla dzieci rozwijające, stopniowo 

będziemy starali się te działania rozszerzyć, na rzecz cash może w drugiej klasie. Natomiast na ten rok od 

wolą tylko na trzecie.

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

Trzecie są najmniej liczne, no tak dzieci muszą przynajmniej 12 × pojechać na basen, żeby nauczyć pływać 

także doświadczenia wynika.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Poprzednie roczniki przepadły. 

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty) 

No przypadły przypadły.-

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Nie umieją pływać.

Dobrze proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos.

Nie ma dziękuję. Kończymy ten punkt. 

Chodziły do punktu kolejnego sprawozdania z realizacji programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest na terenie Gminy Będzino za rok 2021, proszę pani Agnieszka Kwiatkowska. 



Agnieszka Kwiatkowska (inspektor ds. ochrony środowiska) 

Panie Przewodniczący, wysoka rada przedstawie państwu sprawozdanie z programu realizacja usuwania 

azbestu za rok 2021. 

Program usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy Będzie na lata 2012 2032 został przyjęty 

uchwałą Rady Gminy w Będzinie z dnia 3 lutego 2012 roku podczas inwentaryzacji wyrobów zawierających 

azbest stwierdzono, że są to głównie płyty falista testowe lub też płyty faliste azbestowo-cementowe. 

Pierwszym naborem, jakim ogłosił Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, to też był rok rok 2012, 

gdzie uchwaliliśmy program, oczywiście Gmina Będzino aplikowała o środki i je też otrzymaliśmy.

Teraz powiem też w latami, jak to wyglądało był wzrost zainteresowania utylizacji azbestu w tonażach czy 

też spadek. Celem przygotowania sprawozdania jest przekazanie informacji o zakończeniu etapów realizacji 

zadania za lata 2012 2021 programu usuwania i utylizacji wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Będzino w ramach realizowanego programu. Właśnie o tym, którym mówiłam uchwalonego w dniu 3 lutego 

2012 roku. W realizacji uczestniczyły osoby fizyczne, oraz jednostki samorządu terytorialnego, czyli Gmina 

Będzino, bo też mieliśmy na naszych obiektach, wyroby azbestowe, zakres prac obejmował odbiór, 

zabezpieczenie, załadunek i transport i utylizację wyrobów zawierających azbest wcześniej zdjętych 

złożonych zabezpieczonych ostreczowanych na posesji i płyt azbestowych demontaż azbestowych pokryć 

dachowych, zabezpieczenie załadunek transport miejsca rozbiórki do miejsca unieszkodliwienia 

unieszkodliwienie powstałych odpadów azbestowych. Podstawą prawną to jest właśnie nasz program, który 

uchwaliliśmy wraz z 2012 roku uchwała nr XV/110/12 Rady Gminy w Będzinie z dnia 3 lutego 2012 roku. 

Uchwały zmieniające poprzez wprowadzenie zmian w zestawieniu adresowej inwentaryzacji wyrobów 

zawierających azbest stanowiących załącznik do uchwały nr XV/110/12 Rady Gminy w Będzinie z dnia 

3 lutego 2012 roku w sprawie programu usuwania wyrobów azbestowych na terenie Gminy Będzino na lata 

2012-2032. Protokoły z wykonania robót, umowy dotacji z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i

Gospodarki Wodnej w Szczecinie, umowy zawarte z przedsiębiorcami na realizację zadania.

I przedstawię państwu pokrótce, jak to wyglądało od 2012 roku, rozpoczęliśmy 40 wnioskami do programu 

przystąpiło 40 wnioskodawców. Usunęliśmy 56,85 tony azbestu, koszt cały zadania wyniósł 47 150 zł. I tutaj

firma może nie będę czytała, jaka firma była wykonawcą i cena netto brutto 604,80 za demontaż natomiast za

zdemontowany złożone na palecie azbest do odbioru 392 zł, za tonę. Na 2013 roku dość spory wzrost bo 

ponad dwukrotny zebrano 129,13 ton azbestu było 36 wniosków z tego, co tutaj porównują od razu na pewno

były wnioski na większe większej ilości budynków, przede wszystkim gospodarczych. Kwota całość zadania 



65 720 zł. 2014 roku spadek, powiem realizacji naszego zadania azbestowe usuwania azbestu 86,63 tony, 

koszt zadania prawie 40 000. I też tutaj możemy zaobserwować kwoty demontażu i transportu 

unieszkodliwienia, transport unieszkodliwianie jest tańsza kwota, bo było 440 w 2013, a w 2014 była 330.

W 2015 roku kolejny wzrost 27 wnioskodawców w na ilość 122,45 ton. Koszt zadania wyniósł 55 000 i 

100% uzyskaliśmy finansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

oraz z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej to było 50% na 50%. W 2016 roku

76,20 tony, na kwotę 35 412 zł 10 gr też kwotami tutaj ten demontaż transport wzrósł. Natomiast ta za 

unieszkodliwienie jeszcze nie był tak powiem, wysokim kwotom jak w latach następnych. W 2017 

zrealizowaliśmy 60,62 tony azbestu na kwotę 22 439 zł 40gr. I tutaj było 100% procent też z budżetu gminy. 

W 2018 roku ze względu na brak naboru wniosków przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej usuwania azbestu na terenie gminy nie były realizowane. W 2019 w ramach programu 

usuwania azbestu zostało zrealizowane 18 wniosków ze względu na późny termin ogłoszenia naboru przez 

WFOŚiGW w Szczecinie. Mieszkańcy nie byli przygotowani pod względem finansowym jak i technicznym 

na zakup i wykonanie nowego pokrycia dachowego. Ponadto w okresie jesiennym panowały niekorzystne 

warunki atmosferyczne co miało wpływ na wycofanie wniosku przez mieszkańców, w ramach programu 

zostały usunięte 48,42 tony azbestu, a koszt zadania 26 873 zł dofinansowanie Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska otrzymaliśmy 11 821,60 zł. W 2020 roku zebraliśmy łącznie 52,18 tony na kwotę 

39 000 cały koszt zadania 39 252,50 kwota dotacji 18 930 i 10 gr. I tutaj możemy zauważyć znaczny wzrost 

zauważyć kwot ceny za demontaż transport i unieszkodliwienie 800 zł brutto. Natomiast cena za odbiór 

zdemontowanego azbestu wynosiła 650 zł.

Wykonawca został wyłoniony w trybie rozeznania cenowego zgodnie z ustawą prawo zamówień 

publicznych. I 2021 roku, konkretnie sprawozdanie dotyczy.

Zostało zrealizowane zadanie na kwotę 183 729 zł 40 gr przy dofinansowaniu Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 67 964 zł 40 gr. Zutylizowano około 141 ton azbestu w

tym 21 ton odebrano zutylizowano, czyli był po prostu zdemontowane. Kwota jest bardzo, była bardzo 

wysoka cena 900 zł brutto za 1 tonę odbioru zdemontowanego azbestu. Ta kwota przekracza cenę pełnego 

demontażu z ubiegłych lat po 900 zł, a 2000, było 800, a za cena za demontaż transport unieszkodliwia 

kwota 1300 zł brutto za 1 tonę azbestu. W całości właściwie w całości zadań realizacji zadania azbestu w 

miejscowościach, jakie na obszarze gminy Będzino jest to 20,80% na zrealizowane zadania. Założeniem na 

początku 2012 roku założeniem realizacji, że tak powiem wyrobić się do 2032 roku realizowane tak. I 2022 



roku w roku obecnym zadanie niestety nie jest realizowane, tu przy zabezpieczeniu środków w budżecie nie 

dalibyśmy rady nawet, nie składaliśmy wniosku nawet o dofinansowanie. Dziękuje. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję , proszę czy są jakieś pytania? Proszę Pan Gołębiewski.

Adam Gołębiewski (Radny) 

Chciałbym wrócić do tematu już po raz czwarty.

Co roku, przy właśnie w tym sprawozdaniu w Borkowicach jest taka działka nr 20 to jest droga gminna nad 

tą drogą jest wiata, która coraz mniej, a z czego pokryć dachowych eternitu, kruszy się spada tam 

mieszkańcy, którzy mają ten budynek i mieszkańcy jakoś porządkują, ale to, lecz na głowę i nowi nie są tego

właścicielem, tak właścicielem, prawdopodobnie gmina to to jest pozostałość po Geesie. Miał taką taką 

wiatę. No trzeba było jakoś rozwiązać i myślę, że z tego programu dobrze się wpisuje i żeby to uprzątnąć 

zabezpieczyć. 

Agnieszka Kwiatkowska (inspektor ds. ochrony środowiska) 

Od dzisiaj tutaj do zapytania Pana Radnego zweryfikuje to i wpisze na przyszły rok, jeśli będzie, a będziemy 

aplikować jako gmina, jeśli będą ogłoszone środki Funduszu Ochrony Środowiska i realizacji. To pytanie tak

w miejscowości Borkowice działce, droga nr 20

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuje, proszę ktoś jeszcze?

Proszę państwa, przypomnienie dla mieszkańców, że program obowiązuje jeszcze 10 lat. Jednak w tej chwili 

jest coraz trudniej podjąć takie działania, no bo nawet jeśli zostanie zdemontowane eternit zabrany z 

utylizowany to ten dach trzeba czymś pokryć. No i w tej chwili te koszty pokrycia dachu bardzo wysokie, 

one przynajmniej te 100-150% wzrosły do stosunku do roku ubiegłego.

I tutaj no i czasu jest niewiele, być może wcale to do 32 nie będzie trwało to jest kwestia przyznanych 

środków przez rząd. Czy te środki będą, czy nie będą, to to też nie wiemy, także, wymaga to rozważenia i jak

najszybszej realizacji, bo nie wiemy, co nas czeka po 2032 roku obiekty z eternitem będą stały dalej. 

Proszę, czy ktoś z państwa ma jakieś pytania, jeśli nie ma to dziękujemy dziękuję kończymy ten punkt.

Proszę państwa punkt 9. 



Doczekaliśmy się po 3 latach, że pani wójt przedstawi nam co robiła między sesjami, czy już może nie tyle 

między sesjami od początku swojej działalności do obecnej sesji. Także informacja wójta z działalności 

między sesjami i bardzo proszę pani Sylwia Halama, wójt gminy Będzino. 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 

Szanowni Państwo, 9 sierpnia tego roku odebrałam powołanie. 

Została powołana przez Prezesa Rady Ministrów do pełnienia funkcji wójta gminy Będzino 9 sierpnia 

odebrałam to powołanie Ministerstwa Spraw Wewnętrznych administracji i od 10 sierpnia rozpoczęłam 

pracę tutaj ponownie na terenie gminy Będzino jestem bardzo szczęśliwa, że mogę z państwem znowu 

współpracować. Był to czas bardzo intensywne i też tak przedstawiła sprawozdanie z tak tych czynności, 

które ja podejmowałam, 11 sierpnia uczestniczyła w naradzie z pracownikami urzędu, oraz Gminnego 

Zakładu Komunalnego, dotyczyło realizacji zadania budowa kanalizacji sanitarnej, etap pierwszy północny 

w jej tego zadania, na które ogłoszony był przetarg. Mówię był, ponieważ dzisiaj był termin składania ofert i 

w dniu dzisiejszym te oferty otworzyliśmy tak jak państwo wiecie na realizację zadania gmina przeznaczyła 

kwotę łącznie z uzyskanym dofinansowaniem 17 700 000 zł. Najniższa oferta, która wpłynęła opiewa na 

kwotę 22 685 381 zł 82 gr jest to kwota niemalże 5 000 000 przewyższająca budżet, który mamy 

zaplanowane, więc musimy się tu przyjrzeć tej ofercie i przeanalizować zakres.

12 sierpnia, tego samego dnia jeszcze odbyłam spotkanie Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, rozmawiałyśmy o bieżącej pracy ośrodka, o o tym w ogóle ten ośrodek na ten moment 

funkcjonuje. 12 sierpnia, spotkałam się Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy Klubu Seniora i 

Domu Seniora. Również rozmawiały na temat funkcjonowania placówek. 15 sierpnia odbyło się spotkanie 

dożynkowe, spotkanie organizacyjne 18 sierpnia spotkanie z prezesem, a panią Prezes Ośrodka Hodowli 

Zarodowej w Mościcach oraz przedstawicielami komitetu francuskiego, uczestniczyła także w zebraniu 

sołeckim miejscowości Strzepowo, na zebraniu sołeckim. W związku z tym się rezygnację złożyła pani 

Agnieszka Nowaczyk z pełnienia funkcji sołtysa, odbyło się to zebrania na zadania obecnych było 54 54 

mieszkańców i mieszkańcy wybrali panią Weronikę Chudziak na sołtysa. Również podczas tego zabrania. W

związku z tym, iż członkowie rady sołeckiej wszyscy złożyli rezygnację z pełnionej funkcji została powołana

nowa rada sołecka jest 7 osób.

15 sierpnia odbyło się spotkanie z wykonawcą budowy punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, 

inspektorem nadzoru, rozmawialiśmy o inwestycji. Jak państwo wiecie pojawiło się szereg różnych 

problemów w trakcie realizacji na tym etapie mamy już spisane 3 protokoły konieczności robót dodatkowych



oraz szczegółowo weryfikowane. Na nie wszystkie koszty są uznawane. Tutaj, które wykonawca wnosi to na

realizacji również tego dnia spotkałam się przedstawiciele koszalińskiej agencji rozwoju Regionalnego, 

rozmawiać o możliwości współpracy gminy w zakresie realizacji różnego rodzaju projektów, przede 

wszystkim projektów społecznych, 22 sierpnia przyjechał tutaj pan wicemarszałek Tomasz Sobieraj i 

podpisaliśmy umowę o dofinansowanie grantów sołeckich. Razem z panią sołtys Eugenią Imbiorowską dla 

sołectwa Stoisław Grant sołecki, a także z panem Tomaszem Wojciechowskim Grant sołecki dla 

miejscowości Będzino.

Podpisaliśmy również wniosek, umowę na dofinansowanie realizacji projektu wakacje z rybami projekt duży

rozpoczęto jego realizacja, bo już cykl spotkań się odbyło ostatnie, które miało miejsce, to spotkania z 

kulturą morską w Mścicach. Tutaj zrobimy aneks do tego projektu, aby można było część spotkania 

dożynkowego również sfinansować.

23 sierpnia odbyło się spotkanie z sołtysami, ono dotyczyło głównie organizacji dożynek, a także bieżących 

spraw 25 sierpnia spotkają się z prezesem przedsiębiorstwa Zbożowo Młynarskiego PZZ Stoisław z panem 

Narojkiem, rozmawiać o aktualnej sytuacji w rolnictwie, a także pojechałam głównie z wielką prośbą do 

przedsiębiorstwa o dofinansowania realizacji dożynek. Efektem tego spotkania. Wczoraj otrzymaliśmy 

telefon, że zarząd przeznaczył 8000 dofinansowania na realizację dożynek. Jestem prze szczęśliwa, że tak 

udało nam tutaj to załatwić, dlatego też nie uczestniczyłam w obradach Komisji Infrastruktury technicznej 

uczestniczyłam w zebraniu wiejskim sołectwa Będzino sołectwo zmieniało przeznaczy zmieniał 

przeznaczenie funduszu sołeckiego, a także nowa fundusz sołecki na nowy rok, a także bardzo fajnym 

spotkaniu z kołem gospodyń wiejskich, wesołe babki w Dobrzycy. Tutaj Stowarzyszenie otrzymało 

głosowanie na realizację projektu, PierogoweLove bardzo fajny projekt będą przewidziane w nim tajne 

działania, o których państwo będzie również słyszeli.

24 września planowane jest spotkanie. To jest sobota, będzie tutaj panie zapraszały, mieszkańcy przede 

wszystkim Dobrzycy, ale podejrzewam, że pewnie też osoby zewnętrzne będą mile widziane, a tego samego 

dnia był czwartek, zaś odbyło się spotkanie sztabu kryzysowego. To państwo wiecie mamy problem na 

naszych rzekach na rzeczce Czerwonej i Strzeżenicy, a tutaj w tym spotkaniu uczestniczyły uczestniczył 

przedstawiciel Wód Polskich, a także Polskiego Związku Wędkarskiego.

26 sierpnia odbyła się narada z dyrektorami szkół przedszkoli i uczestniczyła w zebraniu wiejskim sołectwa 

Śmiechów-Borkowice tutaj sołectwa, a także przeznaczało środki na nowy rok budżetowy. Z dniem 

wczorajszym uczestniczyłam w zebranie z mieszkańcami sołectwa Popowo, ponadto w okresie, którym 



sprawowałam funkcję, nadzorowałam realizację budżetu, rozstrzygałam sprawy należące do moich 

kompetencji wynikających z przepisów prawa. W tym okresie przeprowadzają szereg rozmów 

telefonicznych, odbywam spotkania z mieszkańcami gminy przedsiębiorcami. Podjąłem 10 zarządzeń 4 

dotyczyło pełnomocnictwa dyrektorów szkół, w związku z nowym rokiem szkolnym te sprawozdania 

zarządzenia finansowe dotyczy przesunięcia środków głównie z pomocy obywatelom Ukrainy, 1 dotyczące 

wypłaty ekwiwalentu dla strażaków ratowników. Czy wynikało z możliwości wypłaty tego ekwiwalentu, a 

także zarządzania, która dotyczy regulacji użytkowania pojazdu służbowego, Dacia Duster. Ponadto 

złożyłam 2 wnioski dofinansowania 1 dotyczy zakupu wyposażenia osobistego dla strażaków w ramach 

dofinansowania ze Środków Ministra Sprawiedliwości, a także drugi wniosek dotyczący przebudowy drogi 

nr 102300 w Będzinie rządowego funduszu dróg samorządowych. Do dnia wczorajszego odbywa się nabór 

do tego programu.

Po rozmowach z pracownikami otrzymam informację, że niestety gmina nie ma żadnego z nią żadnego 

projektu technicznego można było taki wniosek złożyć. Stąd też biorąc pod uwagę krytyczne stał szczególnie

tej drogi, a czy tej drugiej części partii od mostka drogi krajowej nr 11 postanowiono swój wniosek 

przygotować, więc przygotowałam w dniu wczorajszym wysłała do urzędu wojewódzkiego.

Również, Drodzy Państwo, zajęłam się weryfikacją ponowną wniosków, które były złożone w ramach 

grantów PPGR laptopy. Jak państwo wiecie, gmina przyjęła takie stanowisko, że osoby, która złożyła 

wnioski były poza miejscowościami, które były wskazane przy zaświadczeniu z KOWR-u nie był brany pod 

uwagę, była to interpretacja niesłuszna nieprawidłowa, bo też wykazała komisja rewizyjna w swoim 

protokole pokontrolnym. Wniosek o odpowiedź przyszła od organu, które wnioski przyjmował, powinna być

kwalifikowana, cała gmina, ponieważ na terenie całej gminy funkcjonował zlikwidowany PGR, więc wnioski

przeanalizowałam 13 wniosków z takich w miejscowościach było czy te dzieci, lato bezdyskusyjnie powinna

otrzymać. 19 wniosków jest takich, do których było złożone świadectwo pracy, potwierdzające zatrudnienia 

członka w państwowym gospodarstwie rolnym. Uważam, że te 32 wnioski łącznie powinny być przyjęte do 

realizacji, one zostały odrzucone. Szacunkowo koszt zakupu tych laptopów nowych to 76 000 zł, 7 tysięcy 

pozostało na wniosku jeszcze z oszczędności projektowych ja wystąpię do ministerstwa, po to by można było

te środki przeznaczyć na zakup laptopów, które nie została kupiona, ale jeszcze będzie brakowało 69 tysięcy 

złotych. I będę zwracać do państwa z prośbą o to, aby nie w budżecie zapisać. Też postaram się znaleźć tutaj 

środki zabezpieczające po wydatkach.

A 3 września odbędą się dożynki gminne. Serdecznie państwa wszystkich mieszkańców. Zapraszam na te 



dożynki o godzinie 14 odbędzie się msza dożynkowa w kościele w Dobrzycy, a od 15:30 planowane są 

uroczystości dożynkowe na boisku sportowym. Ogłosiliśmy 2 konkursy na najlepszy chleb domowy, a także 

na wypiek cukierniczy do końca miesiąca, czyli do jutra należy złożyć swój akces przystąpienia tego 

konkursu, który musimy zaplanować tutaj odpowiednie nagrody. Podejrzewam, że zgłoszeń będzie dużo.

Także konkurs najładniejszy wieniec rozmawiam też w tej sprawie z sołtysami tak wiem, że są sołectwa, 

które do tego przygotowują.

Chyba cała informacja, która mnie jeszcze 1 proszę państwa, jeszcze jutra przyjmowane są wnioski o zwrot 

podatku akcyzowego, jeżeli ktoś jeszcze nie złożył, to zachęcam, bo jutro ten termin już mija.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję, tutaj jeśli mogę to jak państwo wiecie, drużyna nie wyższe było w budżecie, podjęliśmy dzisiaj 

uchwałę, że 20 000 tych środków naszych jest na zabezpieczenie. Okazuje się, że mamy sponsora, który 

wspomaga nas w związku z tym bardzo się cieszymy, że będą to prawdziwe dożynki taką informację 

otrzymaliśmy kiedyś od pani dyrektor domu kultur. I tutaj cieszy, że to się udaje zorganizować to program 

wiele sołectw się nie przygotowało do przygotowania, wieńca będą to na pewno skromniejsze dożynki, ale 

na możliwe na wysokości zadania stają mieszkańcy Dobrzycy, strażacy i wszystkie osoby, które 

zaangażowane, żeby jak najlepiej to zorganizować, dlatego nie mniej jednak zapraszamy też do uczestnictwa 

wszystkich mieszkańców, żeby to było godne za takie podziękowanie dla rolników za uzyskane plony, które 

będziemy spożywać należy godnie żyć też. Proszę, czy ktoś ma tutaj jeszcze jak? 

Jeśli nie ma, to bardzo dziękujemy za to informację o cieszyły się, że poszły pewne działania właśnie w 

kierunku pozyskania środków, zwłaszcza, gdzie pracownicy rozkładają ręce, że to niemożliwe. Być może 

okaże się, że jest to możliwe, jeżeli chodzi o laptopy, to proszę państwa, to jest sytuacja ono przedziwna, bo 

bez żadnych konsekwencji bez niczego pracownik czy komisja, która rozpatrywała w ten sposób zawalić 

sprawę w prostych doniesieniach prasowych było. Ktoś z rodziny ma był pracownikiem PGR-u jest 

mieszkańcem danej gminy, ten, który składa wniosek, a nie mieszkańcy miejscowości, w której był PGR czy 

nie w związku z tym to powinno być uwzględnione. I ta informacja. Ja pamiętam z doniesień prasowych, to 

potwierdza teraz, że ktoś tutaj zawalił to i w tej chwili no myślę, że postawiły, w jaki sposób tu zgodnie z 

wnioskiem pani wójt, także nie te osoby przez błędy pracowników i poprzedniego wójta, że niestety, ale nie 

ucierpiały na tym, żeby jakoś pomóc, żeby też miały podobny start, jak ich rówieśnicy, którzy zostali 

rozpatrzyli pozytywnie. 

Proszę pani Barbara Grudzień, jeszcze.



Barbara Grudzień (Radna) 

Mamy właśnie takie pytanie, bo pytają mieszkańcy, czy już jest jakiś plan, kiedy będą te laptopy wydawane i

jakiej formie?

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 

Dokładnej daty jeszcze nie mam, ponieważ tutaj Ministerstwo zadeklarowało, że chcieliby, aby osoby pana 

ministra wiceministra albo innego przedstawiciela laptopy wydać, więc czekam na określenie terminu. I 

wiemy, że chcieliśmy zrobić jak najszybciej, bo wiadomo, że szkoła rusza a tę komputery dzieciom są 

potrzebne.

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Zapraszamy, Panie Wiceministrze. Czekamy dzieci idą do szkoły. Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos?

Jeżeli nie ma dziękuję. Kończymy ten punkt pkt 10 wolne wnioski zapytania. Proszę. Czy ktoś z państwa pan

Gołębiewski proszę.

Adam Gołębiewski (Radny) 

Ja mam takie zapytanie taką prośbę do pani wójt, może zadzwonił do mnie chyba zarządzający, albo 

obsługujący fermę kurzą w miejscowości Kładno, a pan i to było jeszcze w lipcu nie było na tej ostatniej 

sesji. Nie mogę tego z przedstawić, poprosił o rzetelne odpowiedzi pracowników Wodociągów. Tam chodzi 

o wodę, bo jakiś taki nieoczekiwane awarie wody no godzinę 2 te kury tam wytrzymają na tej fermie bez 

wody, ale dzwoni, żeby się upewnić, ile to będzie trwało uczyć, jaka to jest, jakiej skali awaria. Ani panie do 

Kierownika nie może się dodzwonić, nie umiały powiedzieć, jak będzie to będzie takie trochę bardzo 

lekceważące. No to jest duży odbiorca wody, także nawet gdyby planowane były w tamtej części, te rozumie 

się remonty czy przyłącza zięcia na jakiś okres wyłączyć wodę, to należałoby tam zadzwonić i uprzedzić 

tego odbiorce, bo mówię, to to są zwierzęta, się nie powie nie ma co wieków do sklepu, tylko trzeba tę wodę 

dostarczyć. Chciałbym tam uczulić zakład komunalny na na tego typu, a z tego, co mówił, były 4, bo 5 takich

awarii w miesiącu czerwcu i w lipcu co jej i to mu tam bardzo zależało, dziękuję bardzo.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Nie wyklucza, że być może ten pan po sobie zbiornik retencyjny postawić z zapasem takim na takie 



okoliczności, ale nie znam się na tym, czy kury mówi kury pieją taką taką wodę.

Proszę, kto jeszcze chciałby zadać pytanie. 

Proszę pan Jóźwiak..

Jóźwiak Andrzej (Radny) 

Korzystając z okazji, że jest pan Szymaniak, mam takie 3 sprawy dotyczące dróg gminnych i tak droga na 

Będzinku ta droga płytowa. Tam jest gwarancja chyba już skończyła, ale jest takie chyba 3 miejsca, gdzie te 

płyty się ruszają po prostu może trzeba było je troszeczkę wyrównać wyprostować, bo zaraz popękają będzie 

to problem z przejazdem.

Druga sprawa, droga droga w Barninie, tam swego czasu część dróg było równane, ale nie wszystkie.

Prosiłbym o wyrównanie tych dróg czy uzupełnieni uzupełniania kruszywem.

To jest tam na wschód od od od pana sołtysa, te drogi tam kilka zabudowań mieszkańcy się skarżą, że tam są 

takie jak bardzo duże dziury. No i trzecia sprawa w miejscowości Łękno jest taka droga gminna przy drodze 

przy cmentarzu jest po pomiarach, okazuje się, że właścicieli właścicielem części tej drogi jest sąsiad tej 

drogi i po prostu prosiłbym o przycięcie do samego płotu tych gałęzi tych zakrzaczeń, żeby poszerzyć drogę, 

żeby można była można było, żeby była przejezdna. To jest na całej długości praktycznie, jak nie wiem, czy 

pan tam jest zorientowany, ale bardzo bym prosił, bo po prostu jest teraz problem z przejazdem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję, proszę bardzo, pan Krawiec był pierwszy.

Andrzej Krawiec (Radny) 

Również, korzystając z obecności pana Tomka, chociaż wiem, to akurat do niego, bo to różnie bywało, ciągle

było odsyłanie od 1 pana do drugiego. To nie jest to tego chodzi mi oświetlenie przy przejętej drodze 

Powiatowej na drogę gminną, w miejscowości Mścice w stronę Dobiesławca, już kilka interpelacji składałem

w tej sprawie na ostatnią pan Dariusz Markowski mi odpisał, że zarówno wykonanie projektu jak i realizację 

przewidujemy w roku budżetowym 2022 po przyjęciu tej drogi od powiatu. Realizację projektu oświetlenia 

pozostałego odcinka w kierunku miejscowości Dobiesławiec planujemy również w 2022 roku, a realizację ze

względu na duże koszty wiążemy z ewentualnym dofinansowaniem ze środków zewnętrznych. No było tam 

5 lamp starych, wiemy, że no cały kraj krzyczy oszczędności na podstawmy te 5 lamp, chociaż 3 świecą, w 

ramach oszczędności, ale no prosili byśmy to już coraz ciemniej naprawdę zamiast taka ciemnica sporo osób 



chodzi tą drogą tym chodnikiem. Także poproszę odpowiedź, kiedy, co i jak, dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuje, proszę bardzo Pan Bryliński.

Sławomir Bryliński (Radny) 

Znaczy tak, chciałbym ponowić moją prośbę odnośnie drogi, na którą jeszcze jest gwarancja czyli droga z 

Dobrzycy tutaj w stronę ronda tam jest ono po prostu zalewa ta droga jest to jest zwrócić się z pismem do 

powiatu, żeby wspólne działania podjąć. I jednak tego wykonawce gdzieś motywować do naprawy, bo 

naprawdę jest coraz gorzej, to no po prostu pęka ten asfalt i się kruszy.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Zapadło się. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Zapadło się dokładnie, dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, pani wójt, chciała zabrać głos.

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 

W odniesieniu do tej wypowiedzi Pana Radnego Krawca, jeżeli chodzi oświetlenie drogi do Dobiesławca, to 

oczywiście w budżecie środki na ten rok zaplanowane wysokości z tego, co pamiętam 61 tysięcy złotych. To 

wystarczy na realizację tylko tego pierwszego etapu, czyli tych lamp, które istniały żadne czynności nie były 

podjęte do czasu, kiedy objęłam swoją funkcję, więc tutaj zleciłam pracownikom, aby wdrożyli te prace. 

Mam nadzieję, że zdążymy do jesieni, chociaż czas czas jest już bardzo napięty.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, pani Banaszczak.

Joanna Banaszczak (Radna) 

Korzystając, że pan Tomek jest na sesji, chciałam bardzo podziękować za znaki, które na, które czekałam 

ponad 2 lata, ale są dziękuję bardzo, mieszkańcy są bardzo wdzięczni za te znaki, ale mam prośbę, aby 

wykosić tereny przez całą miejscowość Dobre.

Po prostu Dobre jest tak zarośnięte, że idąc chodnikiem, to nie wiem gdzie się tam chodnik kończy.



Także bardzo proszę o wykoszenie. Tak dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Pan Baczyński, się zgłaszał pierwszy. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo, o to też mam kilka słów do pana zastępcy kierownika pana Szymaniaka, tutaj rozmawiamy 

często chciałbym przypomnieć o tym kruszywie na osiedle bloków na tych dziurach. Te zaległe znaki, które 

są już chyba 3 miesięcy leżą u pana w GZK, tylko nie ma czasu ich zamontować, żeby wreszcie 

zamontować. Jak również. Nie zapisałem, przepraszam dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę Pan Sztulc.

Grzegorz Sztulc (Radny) 

To ja bym się chciał się przyłączyć, do sprzątnięcia drogi oczywiście w miejscowości Dobrzyca w kierunku 

Strzepowa bo tam też chodniki i on po prostu jeszcze troszeczkę zginą. I drugie moje pytanie czy jest szansa 

ponaglić powiat do przeniesienia ewentualnie nie wiem, czy to, aby ma być nowa wiata przystankowa 

miejscowości Dobre, bo tak się przyglądam, że to zatoczkę nie od dłuższego czasu gotowa. A, a plus autobus

zatrzymują dalej w takim miejscu mało bezpiecznym blisko skrzyżowania, dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Twoje proszę pan Bryliński.

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję, w ja mam prośbę, pani wójt. Swego czasu dostaliśmy taką krótką jakby wykaz telefonów, a ja 

wiem, że pani ma naprawdę dużo teraz pracy, ale może, których pracownik może pan informatyk wykonał, 

bo troszeczkę się zmieniło. I może w końcu będziemy wiedzieli do kogo o zakup sprawę do konkretnego 

właśnie pracownika się zwrócić, żeby może nie nie wszystkim do pani wójt dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję ostatnio, ostatnio w sprawie śniętych ryb ryb miała biuro firma, wykonując usuwające awarie 

kanalizacyjne w niedzielę, że ryby śnięte są w Strzeżenicy żeby podjąć działania.

Dlatego też właśnie trzeba było poprawić komunikację proszę, pani Imbiorowska.



Eugenia Imbiorowska (Radna) 

A ja mam pytanie d pani wójt, myślę, że zapoznała się myślę, że z tym problemem chodzi o drogę 

utwardzenie drogi w Pleśnej dla inwestorów. Nic tak, gdy pani tak długo czekają. Tam są zabezpieczone 

środki i ja bym prosiła, żeby pani po prostu wyjaśnił, jak sytuacja wygląda druga sprawa, to jest zakupione 

płyty w Stoisławiu z funduszu sołeckiego. To było obiecane wykonanie przez pracowników gminy i to trwa 

to już 2 lata. Chciałabym wiedzieć, na której partia będzie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Proszę pani Grudzień.

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo, ja mamy pytanie do pana Tomka jak już się skończy, to koszenie i czyszczenie itd. to bym 

zaprosiła do Tymienia, tam, gdzie się jedziecie do Domu Ludowego. Swojego czasu była pięknie utrzymana, 

alejka tych brzóz. Teraz brzozy idą już tak wysoko do nieba, gdyż były pięknie zrobione kule. To naprawdę 

było ładnie w tym momencie po idą tak w górę miejscami tam już też jest takie miejsce, gdzie było przy 

najnowszym takim programie. To moja mała ojczyzna wstawione nawet dwie rzeczy takie do ćwiczeń i po 

prostu brzozy zaczynają na te urządzenia wchodzić. Także przydałoby się tam zobaczyć, jak mówił 

pokończy się to koszenie, żeby jednak alejkę przyciąć, iż żeby to wróciło do stanu sprzed 4-5 lat. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, a pan Baczyński przypomniał proszę.

Tomasz Baczyński (Radny) 

Przypomniał tak amnezja się cofnęła. Otóż do dalszy ciąg pytań do pana kierownika Szymaniaka, 

oświetlenie drogi do banku jest 1 lampa, która jest uszkodzona ją od kilku miesięcy. Nic z tym nie robi 

bardzo prosił o reakcji. Ja również pani wójt chciałem przypomnieć, że w budżecie zapisane ponad 50 000 na

oświetlenie tej drogi do banku. Czytam coś w kierunku się dzieje.

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 

Nic Panu nie odpowiem niestety, nie jestem w temacie, ale się zorientuje i na pewno dam znać. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuje. Proszę się skupić.



Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, jeszcze 2 słowa do pana Szymaniaka jeśli chodzi o stan dróg w miejscowości Będzino i Komory 

tutaj też prosił o reakcję, dziękuję.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę, pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Ja też do pana kierownika Szymaniaka, po drodze, bo chodniki w Strzepowie, to już wręcz węższe o połowę 

także bardzo proszę. Ten mostek, którym rozmawialiśmy kilka razy w Strachominie. Bo to już po prostu 

zagraża.

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję proszę.

Już byliśmy w tych tematach oświetlenia, to chciałbym się tylko przypomnieć z Funduszem sołeckim, 

Mścice, w projekcie tam jest 6000, a więc przeznaczonych w Mścicach na tym odcinku. Fundusz Sołecki. 

Proszę czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos.

Czy pani wójt, jeszcze coś już wyczerpany temat. Dziękuję bardzo, w takim układzie. Proszę, państwa pkt 11

ustalenie tematów terminu kolejnej sesji. Na pewno będzie to wrzesień okresie tej chwili, kiedy na pewno 

mamy w porządku i w programie rady pracy rady sprawozdanie za pierwsze półrocze 2022 roku.

Mamy we wrześniu zapisaną sytuację w rolnictwie omówienie. Myślę, że dożynki poszły sprawniej prawie, 

że tam pozostały tylko takie inne jak zboża dobić wycinki, pewnie tam może pelucha i nie wiem, czy z 

owsem wszyscy skończyli, ale to był ten temat sytuacji w rolnictwie, czy to będzie we wrześniu, czy w 

październiku to jeszcze ustalimy wyraźnie, mamy też zaplanowane stan realizacji inwestycji w gminnych. 

No i we wrześniu kiedyś zawsze krytykę praktykowaliśmy objazd takie gminy, żebyśmy mogli zobaczyć 

naocznie. Myślę, że do tej tradycji chcieliśmy wrócić, by naocznie zobaczyć, co jest zrobione, co jest do 

wykonania już byśmy wiedzieli, o czym rozmawiamy na sesji, to tylko niektórzy to powiedzmy sobie w 

swoim rejonie coś bardzo pozostali. Nie wiedzą też, bo nie każdy może do możliwość dotrzeć do tych 

miejsc, także myślę, że taką tradycję obyśmy podtrzymali. Poprosimy panią wójt, żeby z nami pojechała 

może pracownik jakiś merytoryczny w tej sprawie i zobaczymy co coś zobaczyć jak to wygląda. Czy może 

państwo macie jakieś propozycje do porządku na najbliższą sesję.



Jeśli nie ma. To dziękuję zamykam obrady sesji.
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PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Protokół nr LVI/2022 z dnia 13 maja 2022 r.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 09:22:03

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Protokół nr LVII/2022 z dnia 26 maja 2022 r.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 09:22:51

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej;

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 09:34:16

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 1

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński wstrzymał się

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022;

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 09:44:21

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na lata 2022-2034

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 09:54:17

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino na lata
2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025,za lata 2020-2021

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 10:21:07

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 2

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński przeciw

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski przeciw

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Będzino na lata 2022-2025 z
uwzględnieniem perspektywy na lata 2026-2029”

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 10:43:25

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 2

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński wstrzymał się

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski wstrzymał się

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie zarządzenia poboru od osób fizycznych podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości
w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 11:18:29

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 1

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska nieoddany

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczyciela pedagoga,
pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty pedagogicznego, doradcy zawodowego oraz nauczycieli

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 11:28:16

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 9 - Uchwała w sprawie apelu o podjęcie prac legislacyjnych związanych ze zmianą przepisów ustawy o
samorządzie gminnym

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 11:42:31

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(63) LXIII Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-08-30 11:34:14

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski za

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol nieobecny

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24
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